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ÚvodÚvodÚvodÚvod

   Pro rok 1998 je ve světovém i v českém dění příhodné pojmenování  rokem glo-
bální krize. 
     Ekonomické potíže, trvající již delší čas v Asii, se katastrofálně projevily  v Ru-
sku, ale i v dalších částech světa. Koncem roku se varovné signály objevují také v 
dosud nedotčené Americe.
   Svět byl  stíhán řadou přírodních katastrof, vyčerpáván  válečnými konflikty, 
zbrojením a rostoucím terorem.
    Balkánská krize, trvající již od počátku 90. let, se přelila do Kosova a způsobila 
tak další mohutnou vlnu migrace obyvatel této části Evropy.
   Pověst supervelmoci planety USA byla otřesena intimní aférou prezidenta Billa 
Clintona.
     Po mnoha letech na postu kancléře se ctí opustil politickou scénu Německa Hel-
mut Kohl.Tím se uzavřela celá éra našich sousedů na západní hranici.
    Naši východní sousedé, Slováci, svou volbou ukončili  období vlády Vladimíra 
Mečiara , který v politice neblaze proslul  svým grobiánstvím a skandály.
     Pozitivním prvkem  v tomto roce bylo uzavření  mírových dohod v Severním Ir-
sku a na Blízkém východě.
   18. zimní olympijské hry v japonském Naganu jsou spojníkem mezi světovými a 
vnitropolitickými událostmi roku díky historickému úspěchu našich sportovců. 
Český hokejový tým vybojoval zlatou medaili a získal si tak přídomek "zlatí hoši". 
Další dvě medaile- stříbro a bronz  získala Kateřina Neumannová v běhu na lyžích.
    Také česká politika zaznamenala v tomto roce řadu prvenství. Nejdůležitější z 
nich bylo, že výsledky mimořádných parlamentních voleb a povolební rozložení 
sil poprvé od listopadu 1989 umožnily sestavení levicové vlády.
    Prezidentem České republiky byl  ve druhém kole těsným poměrem hlasů opět 
zvolen Václav Havel. Ujal se svého úřadu na dalších pět let i přes vážné zdravotní 
problémy, které jej několikrát v tomto roce ohrozily na životě a upoutaly na dlou-
hou dobu na lůžko. 
    Na politické scéně se z řad ODS zrodila nová  politická strana , Unie svobody, 
jejímž předsedou byl zvolen Jan Ruml.
       Poslanecká sněmovna a také  Senát schválily vstup ČR do NATO, který se 
očekává v dubnu roku 1999.
       Česká republika si v tomto roce připomněla 30. výročí vpádu okupačních 
vojsk Varšavské smlouvy do Československa a oslavila 60. výročí  vzniku Česko-
slovenska.



Přírodní podmínkyPřírodní podmínkyPřírodní podmínkyPřírodní podmínky
   Podle meteorologů se naše planeta Země neustále otepluje, důkazem toho byl i 
rok 1998. Již leden byl teplotně nadprůměrný, také zbytek zimy byl mírný. Jaro 
bylo příjemně teplé, teploty se začátkem května vyšplhaly i nad 20 C.Začátek škol-
ních prázdnin poznamenaly deště a chladno, ani srpen nebyl výrazně horký, s vý-
jimkou jednoho týdne, kdy teploty přesahovaly 30 C. Září přineslo příjemné babí 
léto s bohatou úrodou hub v okolních lesích. Srážkově podprůměrný, avšak již 
chladnější, byl říjen, v jehož závěru na území celé ČR způsobil silný nárazový vítr, 
místy o síle vichřice, značné materiální škody. Na přelomu října a listopadu posti-
hly, jako důsledek vytrvalých dešťů , záplavy  Sokolovsko a sousední Chebsko.  
Mikuláš nadělil i Chodovu neobvyklou sněhovou nadílku, která však vydržela po-
uhý týden. Teprve na Štědrý den opět sněhový poprašek vylepšil vzhled zimního 
Chodova. Na Silvestra ale příliv teplého vzduchu znovu vytáhl rtuť teploměrů na 
10 C.

      Letní čas v tomto roce začal 29.3. a skončil 25.10.

Politický a veřejný život městaPolitický a veřejný život městaPolitický a veřejný život městaPolitický a veřejný život města

Složení MZ , MR a komisí MR
K 1.1.1998 pracovalo městské zastupitelstvo (dále MZ) v tomto složení:
MUDr. Jan Beníšek          SPŽR ČR
Ing. Jiří Navrátil               SPŽR ČR
Miloš Petrželka                 SPŽR ČR
Pavel Sládek                     SPŽR ČR
Ing. Jan Smolka                SPŽR ČR
Josef Kertész                     SPŽR ČR
Lubomír Suk                     ODS-ODA
Petr Zeman                        ODS-ODA
Martin Novotný                 ODS-ODA
Petr Hasman                      ODS-ODA
Mgr. Blanka Stojanová      ODS-ODA
Rudolf Petrlík                    KSČM
Ing. Jan Dušek                   KSČM
Alena Dražná                      KSČM
František Chvojka               SPR-RSČ
Václav Mazur                      SPR-RSČ
František Králík                   ČSSD
(SPŽR ČR= Strana podnikatelů , živnostníků a rolníků ČR



  ODS-ODA= koalice stran Občanská demokratická strana a Občanská   
  demokratická aliance
  KSČM= Komunistická strana Čech a Moravy
  SPR-RSČ= Sdružení pro republiku-Republikánská strana Československa
  ČSSD= Česká strana sociálně demokratická) 

                 V průběhu roku došlo ke  změnám ve složení MZ  z důvodu rezignace 
ing. Navrátila (ze zdravotních důvodů rezignoval 12.12.1997), na jehož místo 
městská rada (dále MR) prohlásila členem MZ p. Václava Rumlenu dne 27.1.1998 
a na základě rezignace p. Petra Hasmana ze dne 17.2.1998 byl městskou radou dne 
19.února 1998 prohlášen členem MZ  Mgr. Miloslav Petrásek.
          

Jednání MZ a MR
      Městská rada  se během roku sešla k 16 řádným  a k 1 mimořádnému jednání  
ve složení:
Ing. Jan Smolka , starosta města
Josef Kertész , zástupce starosty města
Rudolf Petrlík
Václav Mazur
Mgr. Blanka Stojanová (od 19.2.1998 po rezignaci ing. Navrátila).
          Městská rada  při svých jednáních projednávala problémy běžného chodu 
města a zabývala se kontrolou plnění schváleného strategického plánu ekonomic-
kého rozvoje města.
   MR brala na vědomí:
 zprávy o činnosti jednotlivých odborů městského úřadu, o průběhu investičních 
akcí ve městě (např. výstavba čistírny odpadních vod, kruhového objezdu na křižo-
vatce pod kostelem..), o stavu kriminality a bezpečnosti ve městě, o čerpání finanč-
ních prostředků z fondu rozvoje bydlení, o stavu sociálních služeb ve městě, o vý-
sledcích soutěže mezi základními školami "O pohár starosty města", o pohybu a 
stavu obyvatel města, o provozu přípravné třídy v 1. mateřské škole, o zrušení 
třídy pro děti s vadami zraku v 1. mateřské škole  atd. 
  MR schválila :
např.- nové schéma zápisů do kroniky města, výši příspěvků na činnost mládeže ve 
sportovních a nesportovních organizacích ve městě a na její letní aktivitu, pojme-
nování parku u evangelického kostela na "Městský park", rozbory hospodaření pří-
spěvkových organizací města (Technické služby, Kulturní a společenské středisko, 
Poliklinika, Bytservis, Městská knihovna) za rok 1997.
  MR jmenovala paní Janu Bernatovou ředitelkou Městské knihovny v Chodově s 
platností od 1.1.1998.

            



    MZ jednalo v průběhu roku 1998 celkem šestkrát. První jednání se uskutečnilo 
19. února ve velkém sále KASSu, další jednání proběhla vždy v zasedací místnosti 
městského úřadu.
       Na programu jednání MZ se nejčastěji objevovalo schvalování nebo zamítání 
žádostí o prodej pozemků z majetku města nebo jejich směnu. MZ stanovilo počet 
členů MZ pro příští volební období na počet 21 členů.
     Dále MZ schválilo např.:
 -útlum provozu 3. mateřské školy v Chodově k 30.6.1998
- prodej bývalé 2. mateřské školy v Jiráskově ulici firmě BaR
- rozpočet města pro rok 1998 a rozpočtové změny v průběhu roku
- změny v obecně závazných vyhláškách města
- prodej akcií Sokolovské uhelné, a.s., které město vlastnilo
- vstup města do regionálního sdružení Euroregio Egrensis
- finanční pomoc obci Kvasiny na povodňový účet této obce.

   Posledním, XXVII.,jednáním MZ dne 5. listopadu 1998 skončilo volební období 
tohoto MZ. Starosta města, ing. Jan Smolka, se se všemi zastupiteli rozloučil, pod-
ěkoval jim za práci vykonanou ve volebním období a popřál hodně úspěchů těm, 
kteří  kandidují v nastávajících komunálních volbách.

    Volby do zastupitelstva v obci proběhly ve dnech 13.-14. listopadu 1998.
Voliči své hlasy  jednotlivým volebním stranám nebo jednotlivým kandidátům mo-
hli vhodit do volebních uren v 11 volebních místnostech ve městě.
    Získané hlasy rozhodly o tomto složení nového městského zastupitelstva, které 
složilo slib do rukou starosty města, ing. Smolky, na I. ustavujícím zasedání dne 
23.listopadu 1998 ve velkém sále KaSSu (pořadí podle počtu získaných hlasů):

Ing. Josef Hora                                   US                           1415 hlasů
Eva Bělohlávková                              US                            1110
Josef Kertész                                       US                           1107 hlasů
Miloš Volek                                        US                           1031
Ing. Jan Smolka                                  SNK                          993       
MVDr. Antonín Tuček                        SNK                          918
Luboš Orlich                                       US                            893
MUDr. Bohumila Fegová                    SNK                          862
Josef Sobotka                                       ČSSD                      787
Jiřina Kertészová                                 ODS                         768
Ing. Jan Dušek                                     KSČM                      686
Mgr. Miroslav Petrásek                        ODS                         683
Mgr. Karel Jírovec                              SNK                          676
Lubomír Suk                                        ODS                        641
Jiřina Mecelová                                    KSČM                     577



Stanislav Pochman                               ODS                        572
Rudolf Petrlík                                      KSČM                     561
Václav Sazama                                     KSČM                    542
Jaroslav Vykoupil                                 ČSSD                     520
František Králík                                    ČSSD                     512
Ing. Vlasta Kociánová                           ODA-KDU ČSL     366

      Po složení slibu nového městského zastupitelstva byla provedena tajným hlaso-
váním volba starosty města, kterým se  stal ing. Josef Hora, dosavadní tajemník 
městského úřadu.  Stejným způsobem proběhla volba zástupce starosty. Na tomto 
postu nedošlo ke změně oproti předchozímu volebnímu období, opět byl zvolen 
Josef Kertész. 
         Posléze byli zvoleni další členové městské rady:
Mgr. Karel Jírovec
Mgr. Miroslav Petrásek
Rudolf Petrlík
Stanislav Pochman
Josef Sobotka
     V tomto složení se městská rada sešla do konce roku dvakrát.

     Nově zvolené městské zastupitelstvo se sešlo v tomto roce ještě jednou,  na II. 
jednání, dne 17. prosince 1998 ve velkém sále KaSSu Chodov. 
      Konec roku byl poznamenán značnou nervozitou v řadách politických stran, 
které se zúčastnily voleb do městského zastupitelstva. Na základě podané volební 
stížnosti (zástupcem volební strany ODS) na vydání osvědčení členům MZ  bylo 
krajským soudem v Plzni zahájeno šetření o právoplatnosti provedení voleb v Cho-
dově a později rozhodnuto o jejich neplatnosti. Tuto stížnost podpořily volební 
strany ODA+KDU-ČSL a SPR-RSČ. 
   Opatřením ministra vnitra ze dne 17.12.1998, bylo vyhlášeno znovuprovedení 
voleb do městského zastupitelstva v Chodově a den konání voleb byl stanoven na 
13. březen 1999.

      Tímto opatřením došlo k situaci, která byla v celé ČR v souvislosti s volbami 
naprosto výjimečná. Nově zvolené městské zastupitelstvo pozbylo svých práv a 
povinností, nově zvolený starosta města také a tak se na místa samosprávných 
orgánů města museli vrátit  členové bývalé městské rady a bývalý starosta města, 
ing. Smolka. V případě starosty byla situace zkomplikována tím, že ten byl již v 
této době vázán pracovním poměrem u Sokolovské uhelné,a.s.,ze které byl pro vý-
kon funkce dlouhodobě uvolněn. Některé pravomoci převzal p. Josef Kertész, zá-
stupce starosty města bývalý i současný.



    Při městské radě pracovaly  v tomto roce komise : 
kontrolní: předseda- Václav Rumlena, členové- Jiří Křivánek, Gustav Minařík, Jo-
sef Neřima, Jaroslava Růžičková, Hana Žáková, tajemnice- Ladislava Bujárková

finanční: předseda- Ing. Jan Dušek, členové- Ing. Martin Souček, Rudolf Hrodek, 
Květa Svobodová, František Chvojka, tajemnice- Ivanka Karchová

komise pro výchovu a vzdělávání:předseda- Mgr. Blanka Stojanová, členové- Mi-
loš Volek, Stanislav Grigar, Anna Králíková, Eva Andršová, Eva Teturová, Boh-
dan Michajlov, tajemnice- Blanka Schafferová.

      Činnost těchto komisí byla ukončena s koncem volebního období  a po volbách 
nebyly nové komise ustanoveny.

 

Struktura a činnost městského úřadu

       Významnou změnou oproti předchozím letům bylo přestěhování celého 
městského úřadu pod jednu střechu do nově vybudované radnice v prostorách bý-
valého dětského hřiště v Komenského ulici. Tato stavba byla předána do užívání 
již v závěru roku 1997, kdy docházelo ke stěhování jednotlivých odborů , značení 
kanceláří informačními tabulkami a přípravě na zahájení provozu pro veřejnost. 
       V pátek dne 2.1.1998 byla slavnostně zahájena činnost v nové budově 
Městského úřadu v Chodově  za účasti významných hostí, např. JUDr. Jiřího Vy-
vadila, senátora pro okres Sokolov, Mgr. Arnoštky Aubrechtové, přednostky 
Okresního úřadu v Sokolově , starostů okolních obcí, členů městského zastupitel-
stva a městské rady a dalších. 
        Ke slavnostní atmosféře tohoto dne přispěla také  vojenská Posádková hudba 
z Karlových Varů.
        Starosta města, ing. Jan Smolka, zástupce starosty, p.Josef Kertész a tajemník 
městského úřadu, ing. Josef Hora,  přivítali  nejen v novém roce, ale také v novém 
pracovním prostředí všechny zaměstnance úřadu  slavnostním projevem a přípit-
kem v zasedací místnosti.
        Od 12 ti do 16 ti hodin byl pro občany města Den otevřených dveří, kterého 
chodovští občané  hojně využili k seznámení se s novou  dominantou města. 
       Vzhled budovy městského úřadu byl v průběhu roku vylepšen opravou fasády 
přilehlé výměníkové stanice, osazením dřevin před budovou a umístěním zrestau-
rovaného historického znaku města Chodova, který byl sejmut z původní budovy 
městského úřadu u kostela sv. Vavřince, na čelo nové budovy. Replika tohoto 
znaku byla vyrobena z umělého pískovce a spolu se státním znakem ve stejném 
provedení byla umístěna v zasedací síni úřadu.



       V roce 1998 byl městský úřad řízen těmito vedoucími zaměstnanci:
tajemník úřadu                                                       Ing. Josef Hora
kancelář tajemníka úřadu                                       Šebková Růžena
kancelář starosty města                                          Brožová Martina
správní odbor                                                         Zdeněk Bujárek
ekonomický odbor                                                 Ing. Marcela Kubicová
odbor rozvoje města                                              Jan Sinkule
odbor sociálních věcí a zdravotnictví                    Věra Marková
odbor školství, mládeže, kultury a sportu              Mgr. Ivana Sarkányová (dříve 
                                                                               Petrušková)
odbor správy majetku města                                  Václav Krpejš
stavební úřad                                                         Václava Rabasová
odbor životního prostředí                                     Ing. Lenka Turečková  
                                         od 1.5.1998 - pověřena řízením odboru Ilona Lipková 
živnostenský úřad                                                 Bohuslav Vála

       Odbor školství, mládeže, kultury a sportu byl nově zřízen od 1.1.1998 vy-
členěním  ze sociálního odboru. 

Finance a rozpočet města

   V roce 1998 Město hospodařilo dle  rozpočtu, který městské zastupitelstvo 
schválilo na svém zasedání dne 4. prosince 1997. Příjmy i výdaje byly v celkové 
výši 111 444 tis. Kč. Na základě usnesení Okresního shromáždění v Sokolově byla 
do rozpočtu Města Chodova zahrnuta státní dotace ve výši 11 497 tis. Kč, která 
byla určena na sociální dávky- 4 788 tis. Kč, na školství-2 781 tis. Kč a výkon 
státní správy- 3 869 tis. Kč. 
   V průběhu roku 1998 došlo rozpočtovými změnami k navýšení rozpočtu města 
na částku 145 896 tis. Kč. Celkové příjmy k 31.12.1998 dosáhly výše 190 790 tis. 
Kč, výdaje za stejné období byly ve výši 141 165 tis. Kč.
     V průběhu roku obdrželo Město bezúročnou půjčku ze Státního fondu život-
ního prostředí ve výši 3 930 tis. Kč.

   Celkový podíl dluhové služby na příjmech obce byl v roce 1998- 7,91%, což 
představovalo dluh na jednoho obyvatele ve výši 4 830 Kč.

   Největší investiční akcí v roce 1998 byla pokračující rekonstrukce čističky od-
padních vod, rekonstrukce 3. MŠ, vybudování skateparku, rekonstrukce balkónů 
věžového domu v ulici U Koupaliště a rekonstrukce rozvodů tepla. V roce 1998 
proběhly také rozsáhlé opravy kanalizačního a vodovodního řadu.



    Výdaje  jednotlivých kapitol v roce 1998:
                                                           schválený                              skutečné
                                                             rozpočet                                čerpání
 název kapitoly                                    v tis. Kč                                 v tis. Kč
----------------------------------------------------------------------------------------------
- životní prostředí                                   3 907                                    4 076
- doprava                                                 9 303                                    7 865
- školství a kultura                                26 603                                  26 349
- vnitřní správa                                     26 685                                   28 088
- sociální věci a zdravotnictví                7 832                                   15 399
- správa majetku města                        29 984                                    52 231
- výstavba                                                 930                                         957
- všeobecná pokladní správa                 6 200                                      6 200

      Hospodaření Města Chodova skončilo v roce 1998 přebytkem hospodaření ve 
výši 49 625 tis. Kč.   

Vyhlášky města

V  roce 1998 byla   provedena  novelizace Obecně závazné vyhlášky města č. 1/95 
z 24.11.1995 s tím, že do novelizace byl zapracován poplatek za prodej na 
městském tržišti, poplatek za zábor veřejného prostranství a místní poplatek za vý-
herní hrací přístroj. Vyhláška byla vydána pod číslem 1/98.
Dále byla novelizována Obecně závazná vyhláška města č. 3/93 o nakládání s tu-
hými domovními odpady a byla vydána pod číslem 5/98.
Novelizací prošla také Obecně závazná vyhláška města č. 13/95 o koeficientu rů-
stu nájemného z bytu v závislosti na velikosti obce a byla vydána pod číslem 
13/98.

Vlastnické vztahy, pozemky, nemovitosti
   V roce 1998 byla průběžně prováděna činnost v oblasti prodeje pozemků náleže-
jících k zástavbě rodinných domů a drobnému podnikání.
    K nákupu ani k prodeji větších pozemků nedošlo.
   V oblasti nemovitostí došlo k prodeji bývalé II. mateřské školy v Jiráskově ulici 
firmě BaR.  Nadále pokračoval prodej bytů do osobního vlastnictví. Město Cho-
dov v roce 1998 nezakoupilo žádnou nemovitost. V souvislosti se záměrem zřídit 
charitativní centrum v budově fary pod kostelem sv.Vavřince, byla tato budova 
převedena zpět do majetku římsko-katolické církve.



Politické strany a hnutí ve městě
  Do komunálních voleb do Městského zastupitelstva v Chodově podalo kandi-
dátní listiny celkem 8 politických stran a hnutí. Byly to: 
Sdružení nezávislých kandidátů
Unie svobody
Občanská demokratická strana
Komunistická strana Čech  a Moravy
Důchodci za životní jistoty
Koalice politických stran Občanská demokratická  aliance+ Křesťanská a    
                                                      demokratická unie - Čs. strana lidová
Koalice politických stran Sdružení pro republiku- Republikánská strana 
                                                   Československa + Sdružení důchodců ČR

   Další  politické strany a hnutí   do voleb nekandidovaly ani ve městě nevyvíjejí 
jiné aktivity, není proto třeba se o nich zmiňovat.

Církve ve městě

  O církvích v Chodově se dosud v kronikách města psalo jen velmi málo nebo vů-
bec ne.
  Ve městě jsou početněji zastoupeny dvě církve- římsko-katolická a evangelická.

Římsko-katolickou farnost
 v Chodově zastupuje pan P.Petr Hruška, který do Chodova nastoupil v roce 1996. 
Kontakty s Městem se mu podařilo navázat především prostřednictvím dětí, které  
začaly docházet do farního bytu v Zahradní ulici. V roce 1996 poprvé po mnoha le-
tech měli chodováci možnost navštívit vánoční půlnoční mši svatou v kostele sv. 
Vavřince opravdu o půlnoci. Během roku 1997 byly navázány kontakty i s ostat-
ními církvemi ve městě a okolí, zároveň se rozvíjela činnost s (především rom-
skými) dětmi a byl založen Khamoro-klub a Khamoro-Band. Byla také ustanovena 
tzv. "Farní rada", která zastupuje farnost navenek. V listopadu 1997 P.Petr Hruška 
předložil městské radě v rámci Strategického plánu rozvoje města projekt "Farního 
centra" spojený se žádostí o jeho konkrétní podporu formou navrácení farní bu-
dovy a zahrady. Tento projekt MR podpořila a MZ 25.6.1998 odsouhlasilo navrá-
cení fary původnímu majiteli formou darovací smlouvy.
Rok 1998 sám P.Petr Hruška nazval rokem plodné spolupráce. Vzájemná spolu-
práce s ostatními církvemi umožnila uskutečnění modlitby za jednotu a vánoční 
ekumenickou půlnoční bohoslužbu. V květnu 1998 na farnost nastoupil civilní vo-
jenskou službu mladík, který se stará o farní administrativu, pomáhá při práci s 
dětmi a ke konci roku převzal i správcovství navrácené fary. Zde byla ještě kon-
cem roku zahájena sanace suterénních prostor, byl zprovozněn scházecí víceúče-



lový sál v 1.patře a započata komplexní výměna střešní krytiny. Na faře je od pro-
since v činnosti "klub maminek", senioři mají svůj "klub" v klubovně penzionu v 
Luční ulici, kam také občas zavítá Khamoro-Band se svými písněmi.
 V příštím roce by práce na rekonstrukci fary měly pokračovat také díky sponzo-
rovi, kterým je Biskupství Regensburg prostřednictvím Biskupství plzeňského.  

Českobratrská církev evangelická 
   Také o českobratrské církvi evangelické se zmíním trochu obšírněji. Chodovský 
sbor této církve patřil vždy spíše mezi venkovské sbory než městské. Práce na 
půdě chodovského sboru začala koncem roku 1945, kdy se přistěhovali reemi-
granti z Horního Slezska. Tito přistěhovalci byli potomky emigrantů, kteří v polo-
vině 18. století z náboženských i hospodářských důvodů opustili   Cechy a žili ve 
Slezku.především v Bedřichově a v Petrově Hradci .Počtem obyvatel se Chodov 
od šedesátých let více než ztrojnásobil díky rozsáhlé dolové činnosti v okolí a vel-
kému rozvoji průmyslu. Tomu však padlo na přelomu 60.a 70. let za oběť několik 
vesnic, ve kterých žili hlavně zmínění reemigranti. Ti se pak většinou ve vlně vy-
stěhování, která byla způsobena i politickými změnami v republice, odstěhovali do 
SRN a tak došlo ke značnému úbytku členů sboru.
      Ve sboru se za toto období vystřídalo nekolik farářů: 
1945- 1953  diakon Pavel Kyprý
1953- 1956  vikář Mojmír Kolman
1957-1960 - vikář Ctirad Novák
1960-1969 - ing. Alfred Kocáb
1969-1981 -farář František Němec, kurátor sboru ( v čele samosprávy)Vilém     
               Krejčí- v tomto období byly na kostele provedeny rozsáhlé opravy   
              fasád a  nátěry vnitřního   vybavení
1981-1990 -diakon (laický kazatel bez farářských zkoušek)Jan Mamula se svou     
             ženou, rovněž diakonkou, Lydií, která pracovala s dětmi a mládeží.
1990-1992  -farářka Marie Mikulová-Thulstrupová, která přišla z Dánska
od 1.6.1992 je chodovský sbor uvolněným sborem bez faráře, od 1.7.1997 je admi-
nistrátorem farář Josef Kejř z Karlových Varů, který do Chodova dojíždí pravi-
delně každý týden. Kurátorem sboru je pan Karel Sterzik. Sbor udržuje partnerské 
vztahy s lutherským sborem v Erbendorfu v SRN, které se rok co rok prohlubují 
vzájemnými návštěvami a účastí na sborových dnech. V Chodově začíná ekume-
nická spolupráce s katolickou farností vzájemnou účastí na shromážděních Alianč-
ního modlitebního a ekumenického týdne.Polistopadové období žádnou podstat-
nou změnu do sborového života nepřineslo. Schází zde misijní duch a i pastorační 
služba je minimální. Nyní má sbor kolem 100 členů, bohoslužeb se pravidelně zú-
častňuje 27 členů.
       Evangelický kostel byl postaven během roku 1906 mistrem zednickým Karlem 
Heinzlem a mistrem tesařským  Josefem Krieglsteinem.



Zájmové organizace a jejich činnost
   Kromě sportovních organizací, o kterých se zmíním na jiném místě, byla ve 
městě řada zájmových a společenských organizací, které jsou velmi aktivní a mají 
zájem se prezentovat na veřejnosti. 

Český svaz ochránců přírody 
pod vedením pana Jana Svobody  pracoval především s mládeží a pořádal řadu pro 
naše životní prostředí užitečných akcí, z nichž některé si zaslouží alespoň vyjme-
novat: čištění studánek, údržba a vyvěšování ptačích budek, sběr kaštanů a žaludů 
pro dokrmování lesní zvěře, likvidace bolševníku, evidence a likvidace hlohu na-
padeného spálou růžovitých , úklid lesoparku, likvidace černých skládek a další a 
další.

Junák- svaz skautů a skautek ČR -středisko Jestřáb Chodov 
 již tradičně patří ke skromným, leč významným svazům, které v Chodově podchy-
cují nejen mládež, ale i dospělé se zájmem o přírodu. Pan Stanislav Ouředník, ře-
čený "Děda", se středisku obětavě věnoval i v tomto roce.  Členové Junáku se za-
pojili do přírodoekologické soutěže Smolnický kopec, podíleli se na úklidu lesa u 
vodojemu ve Vintířově, zúčastnili se úspěšně Závodu sv. Jiří(závod světlušek a 
vlčat) a v létě strávili tři týdny ve stanovém táboře v Přebuzi.

Kynologický klub Chodov
se svými 35 dospělými členy byl zapojen i v roce 19988 do integrovaného zá-
chranného systému města . Předsedou klubu byl pan František Huniadvari z Hor-
ního Slavkova. Klub byl organizátorem zkoušek psů podle národního i mezinárod-
ního zkušebního řádu , fotbalového turnaje, svodu dorostu německých ovčáků a 
obranářského závodu. Členové se svými psími partnery se zúčastnili závodů na 
mistrovství ČR v Příbrami a v Českých Budějovicích.

KIT KLUB Chodov aneb Klub stavitel ů plastikových modelů Svazu modelářů 
ČR pracoval pod vedením JUDr. Jana Mikače, jinak též velitele Městské policie v 
Chodově, který se  věnoval 15 dětským a 17 dospělým členům  klubu. Hlavní čin-
ností členů klubu byly stavby modelů letadel, lodí, bojové a silniční techniky, se 
kterými se prezentovali na výstavě prací dospělých i mládeže v Domě dětí a mlá-
deže v Chodově a závěrem roku i na rozsáhlejší výstavě v KASSu. Zúčastnili se 
též mistrovství ČR v Děčíně a soutěže plastových modelů v Aši.



Khamoro
 - v romštině znamená "sluníčko"- klub dětí a mládeže je křesťanským klubem, 
který byl založen při římsko-katolické farnosti v Chodově a je otevřen všem , kdo 
přichází ulice. Tento klub je organizační jednotkou občanského sdružení "Spole-
čenství" (Jan 10), které působí v západních Čechách. Předsedou sdružení byl pan 
Jaromír Jiráska z Mariánských Lázní, v Chodově se vedení klubu aktivně věnovala 
slečna Martina Purkartová a P. Petr Hruška. Cílem činnosti klubu je služba veškeré 
mládeži na základě křesťanských principů.

Český zahrádkářský svaz  
sdružuje 512 členů, kteří hospodaří na 494 zahrádkách.
Předsedou byl i v tomto roce pan Václav Švorba. Zahrádkáři pořádali výstavy 
ovoce a zeleniny, největší byla v KASSu na podzim t.r., a zájezdy na tématické vý-
stavy.

Myslivecké sdružení Chodov-Lomy  
patřilo v tomto roce se svými 15 členy mezi malá sdružení. Předsedou byl ing. Jo-
sef Štrudl ze Sokolova. V posledních letech se  myslivci na veřejnosti již neprezen-
tují v takové míře jako v minulých letech, což je způsobeno jednak malou členskou 
základnou (myslivost je finančně velmi náročný koníček) a také značným úbytkem 
zvěře v revíru.

Český svaz chovatelů ZO Chodov 
sdružoval  52 členů, kteří hospodařili na 28 parcelách v Lesní ulici. Chovatelský  
areál v ulici U Nádraží, kde byly uspořádány dvě výstavy, byl i v tomto roce mí-
stem, kde se chovatelé scházeli. V areálu bylo v nájmu několik firem, které svým 
nájemným přispívaly do chovatelské pokladny.
Předsedou této organizace byl pan František Plemeník.

Český svaz chovatelů ZO č. 2 Chodov 
se svými 38 členy je jakousi odnoží výše zmíněné organizace. Sídlila v Kolibě ve 
Vančurově ulici.

Český rybářský svaz- místní organizace Božičany 
měla v roce 1998 celkem 725 dospělých a 115 dětských členů, z čehož 420 do-
spělých a 80 dětí bylo z Chodova. Předsedou byl tak, jako již dlouhá léta předtím, 
pan Václav Rýdl. Kromě chovu rybí násady se členové rybářského svazu věnovali 
sportovnímu rybolovu, pro děti uspořádali letní tábor, zúčastnili se okresního a 



krajského kola soutěže Zlatá udice a v květnu uspořádali rybářské závody v lovu 
ryb na udici na koupališti v Nové Roli. Koncem listopadu se již tradičně konala 
dolovná.

Jiné zájmové organizace nezmiňuji, neboť  svou činností  málo ovlivňovaly život 
města Chodova.

Obyvatelstvo

    K 31.12.1998 bylo ve městě přihlášeno 15 204 obyvatel, z čehož 7 519 bylo 
mužů a 7 685 žen. Do evidence bylo nově zapsáno 75 dětí (41 chlapců a 34 dívek), 
které světlo světa poprvé spatřily právě v tomto roce.  Jména 54 zemřelých byla 
naopak z evidence vyřazena.
     V národnostním složení obyvatelstva měla jasnou převahu počtem 12 868 česká 
národnost , Slováků bylo 1 345, Němců 351, Maďarů 98, Poláků a Ukrajinců po 
42 obyvatelích. 430 obyvatel mělo jinou národnost. Jako občan romské národnosti 
nebyl evidován nikdo, přestože je tato etnická menšina ve městě poměrně početná. 
    V roce 1998 bylo v obřadní síni Městského úřadu v Chodově uzavřeno 90 
sňatků. 
     

Bydlení
      Bytservis jako příspěvková organizace města také v roce 1998 zajišťovala 
správu 1352 bytů a 28 podnikatelských nebytových prostor v bytových domech v 
majetku města Tyto byty byly 1. kategorie o velikosti 1+1,1+2,1+3 a 1+4. Dále 
vedl evidenci a zajišťoval opravy v 82 neprodaných bytech v prodaných domech.
Průměrné stáří objektů ve správě Bytservisu bylo 35 let.
V roce 1998 bylo prodáno do osobního vlastnictví 178 bytů. 
Celková částka předepsaného nájemného za byty v majetku města Chodova činila 
11 645 932,-Kč. Dluhy na nájemném dosáhly k 31.12.1998   celkové    výše 
9 008 516,-Kč. Měsíční nárůst dlužné částky za nájemné v průběhu roku 1998 činil 
62 000,-Kč.
   K 31.12.1998 bylo podáno celkem 598 žádostí o přidělení bytu, z toho 235 žá-
dostí na byt velikosti 1+1, 278 žádostí na byt o velikosti 1+2 a 85 žádostí na byt o 
velikosti 1+3. V tomto roce bylo přiděleno 11 bytů vel. 1+1, 15 bytů vel. 1+2 a 
10bytů vel. 1+3.
           Na údržbu a opravy bytového fondu vynaložil Bytservis v uplynulém roce 
11 878 501,-Kč. Finančně nejnáročnější akcí byla rekonstrukce balkónů věžového 
domu U Koupaliště 810, která se realizovala na 3/4 balkónů tohoto domu. Rekon-
strukce zbývajících balkón



     Výše uvedené údaje svědčí o přetrvávající neuspokojivé bytové situaci ve 
městě, ať již z titulu stáří bytového fondu, tak i jeho početní nedostatečnosti.
      Někteří obyvatelé města svou bytovou otázku řeší v rámci svých možností vý-
stavbou rodinného domu. V roce 1998 bylo zkolaudováno 5 nových rodinných 
domů- z toho 4 v Chodově a 1 ve Staré Chodovské.

Životní prost ředí
 

Hluk, čistota vzduší
         Oproti předchozím letům se ovzduší, i z pohledu běžného občana, zlepšilo. 
Předtím tak časté  zapáchání  z provozu Vřesové bylo velmi sporadické, až výji-
mečné. Naopak běžného občana zejména v letních měsících obtěžoval zápach fe-
kálií, který vznikal při čištění usazovacích nádrží při přestavbě čističky odpadních 
vod. Tato stavba byla v roce 1998 zkolaudována a uvedena do zkušebního provozu 
s částí přívodní kanalizace.  Tato investiční akce byla zrealizována za cca 67 mil. 
Kč. S uvedením do trvalého provozu se počítá v dubnu příštího roku. Dosavadní 
výsledky zkušebního provozu dokazují, že záměr výstavby byl správný a dopad na 
životní prostřední a ochranu vod je v souladu s nejpřísnějšími požadavky součas-
ných předpisů a norem.
   Příznivý dopad na čistotu ovzduší mělo také ukončení provozu kotelny firmy 
Chodos Chodov s.r.o.

Skládka domovního odpadu
 Podle nového zákona o odpadech přibyla městu povinnost zabezpečit způsob lik-
vidace nebezpečných složek komunálního odpadu. Tím došlo k navýšení finanční 
náročnosti likvidace odpadů. V roce 1998 byla tato likvidace provedena formou 
svozových dnů v září a v prosinci, kdy měli občané možnost se zbavit nebezpeč-
ných složek komunálního odpadu, aniž by narušili životní prostředí. V příštím roce 
bude zprovozněn sběrný   dvůr těchto odpadů přímo ve městě. Svozové dny budou 
nadále prováděny dle získaných zkušeností a zájmu občanů. 
   Oblast odvozu komunálního odpadu zajišťovaly tak, jako v předchozích letech 
Technické služby Chodov. Odvoz prováděly nejen v místě, ale i z obcí a měst: 
Nové Sedlo(včetně Chranišova, Louček a Pískového vrchu), Vintířov, Vřesová 
(vč. SUAS), Mírová, Jenišov, Černava (vč. Rájce), Královské Poříčí, Svatava, 
Lomnice, Dolní Nivy, Tatrovice, Rotava (vč. Smolné) a  část Lokte.



Veřejná zeleň
    Největší akcí v rámci péče o veřejnou zeleň byla změna lesíka ve Vančurově 
ulici na parkově upravenou plochu. Tento lesík o výměře 8 322 m( byl upraven čá-
stečným zmlazením, ojedinělou probírkou dřevin a novou výsadbou. Zároveň pro-
běhlo budování pěších stezek , rozhrnutí skrývky, vyrovnání terénu a navezení 
orniční vrstvy. Stávající vyšlapané pěšiny byly zachovány dvěma směry, cesty byly 
zpevněny a vysypány jemnou kamennou drtí. Na jaře 1999 bude v tomto lesíku 
provedeno dokončení terénních úprav a bude doplněna vybavenost, tj. lavičky, od-
padkové koše , houpačka, šplhací souprava, žebřiny , pískoviště palisádového typu 
atd.. Celkové materiální náklady na realizaci této změny činily 203.840,-Kč.
      V rámci zajištění rekreační lokality pro občany města byla v roce 1998 zpraco-
vána projektová dokumentace na rekultivaci okolí Bílé vody a následného využití 
k rekreaci obyvatel. Práce byly již v roce 1998 zahájeny terénními úpravami svahů 
v nákladu 2,000.000,-Kč. V příštím roce budou práce pokračovat a zmíním se o 
nich až v zápise za rok 1999.

Technická vybavenost města Technická vybavenost města Technická vybavenost města Technická vybavenost města 
        V zásobování vodou, elektřinou, plynem a teplem nedošlo v roce 1998 k žá-
dným změnám většího rozsahu, kromě rekonstrukce rozvodů tepla a rozsáhlých 
oprav kanalizačního a vodovodního řadu. Kanalizační řad byl napojen na zrekon-
struovanou čističku odpadních vod, o které jsem se již zmínila v souvislosti se ži-
votním prostředím.
  Provoz a údržbu veřejného osvětlení ve městě zabezpečují Technické služby Cho-
dov,jejichž ředitelem byl pan Rudolf Pocklan. TS  mají živnostenská oprávnění, 
případně koncesní listiny, i na další činnosti: 
- úklid komunikací, chodníků a veřejných prostranství včetně zimní údržby
- stavební opravy a údržba komunikací, chodníků a veřejných prostranství včetně    
   dopravního značení
- provoz a údržba  hřbitova a služby s tím spojené
- podnikání v oblasti nakládání s odpady
- údržba městské veřejné zeleně
- silniční motorová vozidla
- obchodní činnost
- provoz veřejných záchodků.
    Celkový obrat organizace za rok 1998 činil cca 30mil. Kč, tedy téměř dvojnáso-
bek oproti roku 1996.
        Technický stav veškeré techniky, kterou TS vlastní, odpovídá jejímu stáří. 
Některé traktory jsou v provozu již cca 20 let. V posledních pěti letech se podařilo 
část techniky obměnit, zejména vozy na odvoz odpadu s lineárním stlačováním, 
bagr-nakladač, zametací stroj na chodníky a automatický sypač. V roce 1998 byl s 
ohledem na nedostatek finančních  prostředků pořízen pouze pojízdný kompresor.



Bezpečnost ve městěBezpečnost ve městěBezpečnost ve městěBezpečnost ve městě

Havarijní komise města
      Pro potřeby města , pro řešení krizových a mimořádných situací ustavila 
městská rada havarijní komisi, ve které jsou zastoupeny všechny instituce, orgány 
a organizace, kterých by se tato situace mohla týkat. Pro řešení mimořádných a kri-
zových situací  je zpracován Krizový plán města Chodov, ve kterém jsou obsaženy 
téměř všechny možné situace a řešení , jak  v těchto vzniklých situacích postupo-
vat. Tento plán je zpracován jak pro brannou pohotovost státu , tak i pro řešení kri-
zových situací v době míru. Částečně tak nahrazuje i bývalé plány civilní ochrany.

Městská policie
     V roce 1998 Městská policie řešila celkem 1 703 přestupků (v dopravě , ve ve-
řejném pořádku a ostatní) a uložila za ně 906 pokut ve výši 206 400 Kč. Domlu-
vou bylo řešeno 630 přestupků.Tzv. "botičku" umístili strážníci městské policie na 
465 osobních a 11 nákladních automobilech řidičům, kteří nesprávně parkovali. 
Městská policie řešila také 55 přestupků chovatelů psů, kontrolovala  1 643 osob, 
zadrženo  bylo 25 hledaných osob. Na místě činu strážníci MP zadrželi 40 pacha-
telů, ve 26 případech zajišťovali místo činu. Ve 112 případech zakročili proti toxi-
komanům, 82 krát proti psům, přičemž 4 psi museli být utraceni a 20 psů bylo 
umístěno v útulku. Strážníci Městské policie Chodov se v průběhu roku podíleli na 
mnoha dalších akcích, z nichž nejčetnější byly:výjezd na signál PCO (pult cen-
trální ochrany), zajištění místa havárie, zajištění první lékařské pomoci, doručení 
písemností pro soud, MěÚ apod., řešení nedolovené skládky, asistence při jiných 
úředních úkonech, kontrola jízdních kol, nálezy věci, prověření oznámení, použití 
donucovacích prostředků, použití zbraně, nález hledaného vozidla a pomoc občanu 
v nouzi. 

Policie České republiky
Za rok 1998 bylo na území služebního obvodu Obvodního oddělení Policie České 
republiky spácháno celkem 515 trestných činů, z nichž objasněno jich bylo 326. 
Největší podíl na trestné činnosti (333 činů)měla majetková trestná činnost(krá-
deže, vloupání) , násilných trestných činů bylo spácháno  40( loupeže, vydírání), 
mravnostní činy byly spáchány 4.
    Na úseku přestupků bylo zaevidováno 508 přestupků, ve kterých policejní in-
spektoři prováděli nezbytná šetření, jak k pachatelům známým, tak k neznámým, 
dále byl zjišťován skutkový stav věci, zda-li se v dané věci nejedná o trestný čin.



      V blokovém řízení bylo řešeno 696 přestupků, za něž bylo na pokutách vy-
bráno 194 970,-Kč. Největší částka -169 570,-Kč byl vybrána na blokových poku-
tách v oblasti BESIPu (bezpečnosti silničního provozu). Velký důraz byl kladen na 
spolupráci OOP Chodov s dopravním inspektorátem  Sokolov. Byla prováděna ča-
stá měření dodržování nejvyšší povolené rychlosti motorových vozidel, která byla 
v obcích od 1.10.1997 snížena na 50km/hod.
        Každodenně policisté spolupracovali s Městskou policií Chodov při potírání 
kriminality ve městě.

Požární ochrana
   Sbor dobrovolných hasičů byl v tomto roce obsazen dvěma stálými zaměstnanci 
města a dvaceti dobrovolnými hasiči, zařazenými do zásahové jednotky. Za celý 
rok bylo uskutečněno celkem 128 zásahů, z čehož  66 bylo technických, 52 po-
žárů, 6 poplachů a 4 námětová cvičení.
Z požárů byly nejčetnější požáry lučních a lesních porostů, kontejnerů, budov a 
bytů. Počtem zásahů se chodovská jednotka řadí na 4. místo výjezdovosti v  okrese 
Sokolov .  Pro zkvalitnění činnosti jednotky se pravidelně každé dva měsíce pro-
vádělo školení a výcvik zásahové jednotky, velitelů družstev, techniků a strojníků 
v prostorech Hasičského záchranného sboru v Sokolově.
  Hasiči se již tradičně zapojovali i do dění ve městě, které s jejich hlavním poslá-
ním nesouviselo, např. stavění májky. V průběhu roku pořádali hasiči různé sou-
těže mezi jednotkami sousedních obcí okresu Sokolov. Svými výsledky a dobrým 
umístěním jak v družstvech, tak v jednotlivcích, si zajistili účast na soutěžích i v 
roce 1999. Pozadu nezůstalo ani družstvo mladých hasičů, které se v roce 1998 zú-
častnilo 4 soutěží. 

ZdravotnictvíZdravotnictvíZdravotnictvíZdravotnictví
       V rámci strategického plánu byla zpracována koncepce rozvoje zdravotnictví 
ve městě.  
     

Zdravotnická zařízení, soukromí lékaři
V uplynulém roce   se hlavnímu  zdravotnickému zařízení ve městě, Poliklinice 
Chodov, podařilo zlepšit úroveň zdravotnických služeb. 
    Především se ředitelce polikliniky, paní  Ingrid Hložkové, podařilo získat mladé 
lékaře pro chodovskou Lékařskou službu první pomoci, kde byl v minulých letech 
problém se zajišťováním pohotovostních služeb .
      V budově polikliniky pracovalo 5 praktických lékařů, odborná pracoviště byla 
také všechna obsazena : ortopedie, oční, kožní oddělení, rtg pracoviště, chirurgie, 
laboratoř, gynekologie, ORL, neurologie, zubní ordinace, rehabilitace, interní od-



dělení, logopedie, diabetologická, kardiologická a alergologická poradna . Ve 
druhé budově polikliniky pracovali 4 dětští lékaři.
      Ušní oddělení bylo v tomto roce vybaveno nejmodernější technikou.
Lékaři měli k dispozici internet. Technický stav budovy odpovídal tomu, že datum 
jejího uvedení do provozu je rok 1970. V roce 1998 byly zahájeny rozsáhlé 
opravy. Během celého léta a podzimu probíhaly postupně opravy technického pod-
laží, stojatých i ležatých rozvodů vody a s tím související výměny sanitárního a 
dalšího zařízení, opravy a nátěry oken a další údržbářské práce. Všechny tyto práce 
probíhaly bez omezení zdravotnických služeb. Dne 1.7.1998 byla odborem správy 
majetku města převedena Poliklinice Chodov dětská poliklinika ve Dvořákově 
ulici (bývalá 7.MŠ).
      Zdravotnictví jako celek bylo v tomto roce v chodovské spádové oblasti po od-
borné stránce zabezpečeno a jeho financování, které je záležitostí Města Chodov, 
bylo uspokojivé.
      Mimo budovu polikliniky byly ve městě další  dvě soukromé zubní ordinace a 
jedna gynekologická.
    U představitelů města byli přijati čestní dárci krve s více jak 55 odběry. Pozváno 
bylo 10 dárců, zúčastnilo se 6.

Lékárny
Lékárenské služby poskytovaly dvě lékárny ve městě. V sousedství Polikliniky 
Chodov privátní lékárna Panacea-HDR spol.s r.o. a v Čapkově ulici také soukromá 
lékárna Čtyřlístek. Žádná z lékáren nezajišťovala pohotovostní výdej léků v době 
pracovního klidu.
      

 Sociální péče Sociální péče Sociální péče Sociální péče
    V roce 1998 byl na tomto úseku zpracován "profil města", na jehož základě byly 
vytypované kritické body a byla zpracována koncepce rozvoje na sociálním úseku, 
která je součástí strategického plánu rozvoje města.
    Rok 1998 byl charakterizován neustále se zvyšující nezaměstnaností v regionu. 
V prosinci 1998 dosáhla nezaměstnanost  v okrese Sokolov 8,6%, přímo v Cho-
dově pak 6,94% s počtem nezaměstnaných 575. Tato nezaměstnanost se projevila i 
v nárůstu jak počtu tak i celkové výše vyplacených dávek sociální péče. Na dáv-
kách bylo vyplaceno celkem 10.715.542,-Kč. Z toho rodinám s dětmi 5.705.993,-
Kč, nezaměstnaným osobám samostatně žijícím 4.374.176,-Kč, starým občanům 
76.650,-Kč, občanům těžce zdravotně postiženým 558.723,-Kč.

Domov-penzion pro důchodce
    V tomto roce došlo ke změně ve funkci vedoucí Domova-penzionu pro dů-
chodce v Chodově. Po odchodu paní Ludmily Pekárkové byla řízením DPD po-
věřena od 1.10.1998 paní Bohuslava Chrastinová.



Kluby důchodců
    Kluby důchodců č.1 a 2 byly po celý rok v provozu a pravidelně je navštěvovalo 
cca 20 občanů.

Dům s pečovatelskou službou
      Dům s pečovatelskou službou jako zařízení umístěné v panelovém domě 
čp.855, vlastně zanikl. Do DPS byl poslední nájemník umístěn v březnu 1997. po 
této době z rozhodnutí městské rady nebyl do DPS nikdo umisťován, uvolňované 
garsoniéry byly nabídnuty k odprodeji.
        Kancelář pečovatelské služby pak vykonávala svoji činnost v prostorách Do-
mova-penzionu.

Péče o staré občany
        V rámci péče o staré občany připravil MěÚ celkem 5 poznávacích zájezdů.
Finančně město zabezpečovalo pobyt seniorů v chodovském bazénu, který na-
vštěvovali 2x týdně.
V roce 1998 Město Chodov přispívalo nepracujícím důchodcům na oběd  částkou 
3,50 Kč.  

Péče o rodinu a dítě
       V roce 1998  dosáhl počet rodin, kde byl nařízen dohled na výchovu dětí 11 
(24 dětí). V ústavní péči bylo umístěno celkem 57 dětí.
       Za rok 1998 vykázaly základní školy celkem 4.150 neomluvených zameška-
ných hodin u chodovských školáků  (1.ZŠ 818, 2.ZŠ 1.744, 4.ZŠ  560, ZvŠ 1.028) 
.
             Na ubytovnu pro matky s dětmi bylo v roce 1998 umístěno 14 matek s 24 
dětmi.

Stacionář pro mentálně postižené děti a mládež
        Stacionář navštěvovalo v tomto roce  25 dětí a dospělých, kteří byli zařazeni 
v celodenní péči a dvě děti, které stacionář navštěvovaly v rámci odpoledního za-
městnání.
       V září   získal  stacionář nový  název  Mateřídouška,  který  si  vybrali   rodiče 
a vychovatelé.
        V červnu začal vycházet časopis POROZUMĚNÍ, na jehož vydávání se pod-
ílejí vychovatelé,  rodiče,  děti  a  sdružení  pro  pomoc mentálně postiženým. V 
tomto časopise, který vychází jednou za dva měsíce, jsou zveřejňovány příspěvky 
o činnosti stacionáře. Časopis se zabývá problematikou výchovy mentálně postiže-



ných. Trvá velmi dobrá spolupráce se ZUŠ,DDM a Obchodní akademií v Cho-
dově.

ŠkolstvíŠkolstvíŠkolstvíŠkolství

  Také v roce 1998 věnovalo město školství a mimoškolnímu využití volného času 
dětí a mládeže dostatek pozornosti a finančních prostředků.
  Pravdou je, že  dochází k výraznějšímu poklesu porodnosti, což je zřejmě i důsle-
dek zhoršující se ekonomické situace v naší republice. Tato skutečnost se opět pro-
jevuje ve snížení počtu dětí, které by mohly navštěvovat mateřské školy. 

Mateřské školy

  V Chodově bylo od začátku roku v provozu 6 mateřských škol:
   1. mateřská škola v Zahradní ulici       - ředitelka Jiřina Dvořáková 
   3. mateřská škola na náměstí ČSM      - ředitelka Marta Vinterová
   5. mateřská škola ve Školní ulici         - ředitelka Eva Vávrová
   6. mateřská škola v ulici U Koupaliště  -ředitelka Marcela Davídková
   8. mateřská škola v Nerudově ulici     - ředitelka Jana Piklová
   9. mateřská škola v ulici U Porcelánky -ředitelka Jana Jansová
  V mateřských školách bylo zapsáno celkem 484 dětí při  celkové kapacitě 550 
míst. 
    Na základě průzkumu porodnosti a počtu dětí pro další školní rok bylo rozhod-
nuto o ukončení provozu 3. mateřské školy k 30.6.1998. Tato uvolněná budova 
bude postupně přebudována pro potřeby ZUŠ.
     Na návrh ředitelky 1. MŠ, podložený poklesem počtu dětí ve třídě pro děti         
s vadami zraku, bylo rozhodnuto o jejím zrušení k 30.6.1998. Paní Jana Macho-
ňová, která v této třídě vykonávala práci ortoptické sestry, bude  tuto praxi  vyko-
návat od 1.1.1999  soukromě v budově chodovské polikliniky.
     Od září 1998 bylo tedy v provozu pouze 5 mateřských škol, jejichž kapacita 
byla dostatečně naplněna.
     

Základní školy

   V počtu základních škol ve městě zatím ke změně nedošlo, stále byly v provozu 
tři základní školy:

 Základní škola   v Komenského ulici- ředitel Mgr. Pavel Vlasák:



  Ve 12 ti  třídách  s celkovým počtem 734 žáků vyučovalo 36 učitelů. V červnu 
1998 ukončilo školní docházku celkem 71 žáků.
Škola žákům nabízela řadu nepovinných předmětů, zdravotní tělesnou výchovu a 
logopedickou nápravu.
Žáci školu reprezentovali v mnoha soutěžích různého zaměření, zúčastnili se řady 
námětových exkurzí , besed, výletů a zájezdů.
Ve školní družině při této škole bylo zapsáno 118 dětí, školní jídelnu navštěvovalo 
průměrně 360 dětí. Z budovy na Karlovarské ulici, která byla napadena plísněmi a 
stále méně vyhovovala hygienickým požadavkům, se družina i jídelna přestěho-
valy v březnu 1998 do budovy ve Smetanově ulici, která původně sloužila stej-
nému účelu, avšak pro bývalou 3. základní školu.

Základní škola ve Školní ulici- ředitel Mgr. Milan Kovářík
Ve 25 třídách bylo zapsáno 595 žáků, kterým se věnovalo 31 učitelů. Školní do-
cházku ukončilo celkem 61 žáků,  z toho z nižších ročníků 15 žáků.
Do školní jídelny docházelo průměrně 300 žáků měsíčně. Školní družina měla 5 
oddělení se 125 dětmi, ve které pracovaly zájmové kroužky-sportovní, dramatický, 
dopravní a keramický. Ve škole navíc kroužek atletiky, jehož členové závodili za 
Školní atletický klub při II. ZŠ Chodov.Jeho  velkým úspěchem bylo získání dvou 
titulů mistra republiky na Mistrovství ČR žactva. Kromě atletiky se žáci zapojili 
také do řady dalších sportovních soutěží.
Pro žáky školy byly zorganizovány školní (i několikadenní ) výlety, besedy s rů-
znou tématikou, návštěvy divadelních představení.

Základní škola v Husově ulici- ředitel Mgr. Ladislav Stojan
Do 26 tříd bylo zapsáno 644 žáků, které vyučovalo 33 pedagogů.
Žáci druhého stupně ZŠ měli možnost navštěvovat tzv. studijní třídu, ve které byla 
výuka rozšířena o hodiny anglického jazyka.
Školní docházku v tomto roce ukončili 72 žáci, z toho 61 z 9.ročníku, ostatní z ni-
žších ročníků.
Ze zájmových kroužků, které již tradičně při této škole pracují, si žáci mohli zvolit 
minikošíkovou, sportovní gymnastiku, kondiční cvičení a posilování, košíkovou, 
práci na počítačích a další.
Ve školní družině byla v provozu 4 oddělení pro 104 dětí, do školní jídelny dochá-
zelo průměrně 283 žáků.
Škola uskutečnila ozdravné pobyty žáků na Bublavě a ve Stříbrné, lyžařský kurz, 
exkurze a zájezdy. Pokračovala družební spolupráce se školou ve SRN- Kams-
dorfu uskutečněním dvoudenního pobytu německých přátel v Chodově.



Škola rozšířila své zájmy o spolupráci se stacionářem v Chodově. Pro děti ze sta-
cionáře uspořádala soutěže v tělocvičně školy, návštěvy dětí ze stacionáře ve škole 
a další akce.
Základní škola v Husově ulici  se již několik let aktivně zapojuje do  hnutí "Na 
vlastních nohou"   svými výtvarnými dílky pod vedením učitelky Jany Menschi-
kové. V tomto roce hnutí zorganizovalo akci s názvem "Stonožkový týden",která 
měla pomoci shromáždit finanční prostředky na zakoupení mikrobusu pro Dětskou 
psychiatrickou léčebnu v Opařanech. Základní škola v Chodově v Husově ulici 
byla v této akci nejúspěšnější školou v celé České republice. Odměnou pro žáky i 
celou školu bylo pozvání žákyně Lydie Baumannové na audienci k papeži Janu Pa-
vlu II. do Vatikánu. Tam žákyně odcestovala s dalšími vybranými dětmi z České a 
Slovenské republiky za doprovodu paní Běly Gran Jensen, iniciátorky celého 
hnutí, dne  22.září 1998 , kde byly hned následující den přijaty papežem. Po pro-
hlídce Říma se 24.září vrátily do vlasti. 

Zvláštní škola v Nejdecké ulici, ředitelka Zdeňka Nídlová
Škola měla 9 tříd se 78 žáky  v budově v Nejdecké ulici a 2 pomocné třídy s 10 
žáky na odloučeném pracovišti ve Školní ulici ve stacionáři. Školní družinu 
zvláštní školy navštěvovalo 10 žáků. 
Pozemek zvláštní školy byl rozšířen o bývalý pozemek  školní družiny a jídelny 1. 
základní školy, která byla na jaře přemístěna do Smetanovy ulice. Tento pozemek 
je vybaven průlezkami, které žáci zvláštní školy mohou využít i v rámci tělesné vý-
chovy a i při pobytu ve školní družině. Velkým problémem zůstává nevyhovující 
tělocvična v areálu zvláštní školy, na jejíž přestavbu byl před několika lety vypra-
cován projekt, avšak na realizaci již město nemělo dostatek finančních prostředků.
Ředitelka školy s kolektivem 13 učitelek v průběhu roku usilovala o převedení 
jedné pomocné třídy  do budovy zvláštní školy. Zatím k realizaci nedošlo, avšak 
postupně se budou tyto děti v rámci praktického vyučování s novým prostředím se-
znamovat.
Škola uspořádala několik školních soutěží, zúčastnila se i městské soutěže "O po-
hár starosty města", dokonce i soutěží okresního formátu, zorganizovala pro žáky 
výlety, besedy, exkurze a  návštěvy různých kulturních programů.
Při škole působil Klub přátel pro pomoc mentálně postiženým dětem již šestým ro-
kem a přispíval ke zlepšení podmínek výuky i zájmového vyžití žáků školy.
   

O pohár starosty města 
       Již tradicí se stala soutěž O pohár starosty města, v jejímž třetím ročníku se 
utkaly chodovské školy (základní a zvláštní). 
       V tomto ročníku soutěžili žáci v těchto disciplínách a vybojovali toto pořadí:
-přespolní běh Smolnickým kopcem- 1.ZŠ,3.ZŠ,2.ZŠ
-atletická Vánoční laťka-                     3.ZŠ,1.ZŠ,2.ZŠ
-literární soutěž -psaná poezie -           1.ZŠ, 3.ZŠ, 2.ZŠ



-vybíjená-                                             3.ZŠ, 2.ZŠ, 1.ZŠ
-košíková-                                            1.ZŠ, 3.ZŠ, 2.ZŠ
-pěvecká soutěž-                                   2.ZŠ, 1.ZŠ, 3.ZŠ
-výtvarná soutěž-                                  3.ZŠ, ZvŠ, 1.+2.ZŠ

     Celkovým umístěním škol došlo poprvé od začátku soutěže ke změně na 
prvním postu . Školy se umístily v tomto pořadí a získaly tyto ceny :
1.místo 3.ZŠ Husova ulice- putovní pohár+ 10 000,-Kč

2.místo 1.ZŠ Komenského ulice-pohár + 6 000,-Kč

3.místo 2.ZŠ Školní ulice-pohár + 3 000,-Kč
čestné uznání- ZvŠ - pamětní talíř + 1 000,-Kč
    Garanty jednotlivých soutěží byly: KASS- výtvarná soutěž, MěK- literární sou-
těž a ZUŠ- hudební soutěž.
 V rámci této soutěže škol byla v tomto roce vyhlášena také sportovní liga za-
městnanců škol Chodova pod názvem Pedagog sport club. Do této ligy se zapojili i 
zaměstnanci městského úřadu v disciplínách: kopaná, basketbal, volejbal, líný te-
nis, floorbal, házená, silový víceboj a školní bodyguard.Tato soutěž byla osvěže-
ním  zápolení škol.

Střední školy
Obchodní akademie ve Smetanově ulici je jedinou střední školou v Chodově. 
Jejím ředitelem je ing. Valentin Cenov.
Rozhodnutím Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy ČR došlo s účinností 
od 1.1.1998 ke sloučení Středního odborného učiliště strojírenského s Obchodní 
akademií Chodov.  Tím došlo k majetkovému vyrovnání obou škol. Studijní za-
měření středního odborného učiliště ale obchodní akademie nepřevzala. Dále se 
věnuje přípravě studentů  na výkon činností , spojených s podnikáním a adminis-
trativou. 235 žáků vyučovalo 17 pedagogů na celý úvazek a 3 se sníženým úvaz-
kem (důchodci).
V roce 1998 bylo k maturitní zkoušce  připraveno 26 žáků, z nichž dva museli 
zkoušku opakovat.
Žáci školy se zúčastnili lyžařského kurzu, soutěže v psaní na stroji (nejúspěšnější 
Přemysl Endrst, který v krajském kole obsadil 5. místo), olympiád z povinných 
předmětů, zapojili se i do sportovních soutěží v rámci Středoškolské ligy (nejlepší 
výkon ligy- v běhu na 100 m- Věra Rajturová).
Škola se  prezentovala na akci "Škola 98" v Sokolově, která poskytla podrobnější 
informace zájemcům o studium na středních školách .
V rámci celostátního výzkumu Ústavu pro informace a vzdělávání byla škola zapo-
jena do programu Sonda MATURANT 98.



Kromě povinné školní docházky a  studia na střední škole měly děti v Chodově 
možnost trávit svůj volný čas ve dvou zařízeních, která mají v práci s dětmi a mlá-
deží trvale dobré výsledky.

První je

Základní umělecká škola
ve Smetanově ulici, jejíž ředitelkou je PhDr. Ilona Juhásová.
V roce 1998 byla ve škole zajištěna výuka v oboru hudebním, výtvarném, taneč-
ním a literárně dramatickém. V přípravném studiu bylo zapsáno 125 žáků, do zá-
kladního studia bylo přijato 94 žáků ve všech oborech.
Žáci školy sklízeli úspěchy v řadě soutěží, škola uspořádala během roku mnoho 
akcí a veřejných vystoupení  (přehrávky, výstavy výtvarných děl,  výchovné kon-
certy a další ) . Kruh přátel hudby již tradičně zval na koncertní vystoupení špič-
kové umělce .
V roce 1998 byly uspořádány tyto koncerty:
26.2.1998   - koncert Kvarteta Martinů - evangelický kostel
26.3.1998    - akordeonový recitál Adama Hanzla - evangelický kostel
7.5.1998      - koncert souboru Ars instrumentalis Pragensis - kostel sv. Vavřince
15.8.1998    - Schola Gregoriana Pragensis- kostel sv. Vavřince
1.10.1998    - Musica bellisima - evangelický kostel
22.10.1998  - klavírní koncert Petra Karlíčka - koncertní sál ZUŠ
26.11.1998  - hudebně literární pořad "A.Sova a klavír"- sál ZUŠ

Závažným problémem, který se v tomto roce citelně dotýkal života ZUŠ, byla pří-
prava přemístění školy do budovy bývalé 3. mateřské školy, která svůj provoz 
ukončila 30.6.1998. Potřeba přemístit ZUŠ  vyplynula již v minulém roce  při za-
hájení přípravy na vybudování Integrovaného záchranného systému města a jeho 
umístění v jednom místě. Jako nejpříhodnější pro soustředění záchranných a bez-
pečnostních složek ve městě byla zvolena budova ZUŠ, která je součástí nedávno 
zmodernizované hasičské zbrojnice.
Po mnohých , někdy dosti bouřlivých, jednáních vedení města s paní ředitelkou, 
PhDr. Juhásovou, a pedagogy ZUŠ bylo v závěru roku 1998 s konečnou platností 
rozhodnuto, že budova bývalé 3. mateřské školy bude v příštím roce vnitřními 
úpravami bez původně plánované střešní nadstavby přestavěna pro potřeby hudeb-
ního oboru ZUŠ. Výtvarný a literárně dramatický obor zůstanou ve vilce v Husově 
ulici, taneční obor v budově 1. ŠJ ve Smetanově ulici.

Druhým, neméně významným místem pro využití volného času dětí a mládeže , 
byl 



Dům dětí a mládeže  
v Husově ulici. Jeho ředitelkou je paní Renáta Doležalová. Provoz četných 
kroužků různého zaměření zajišťovali 3 stálé pracovnice a 36 externistů. V těchto 
kroužcích (zájmových útvarech) bylo registrováno 843 dětí.
DDM byl garantem 3. ročníku soutěže O pohár starosty města, o které jsem se zmí-
nila již výše.
DDM zajistil  kromě pravidelných činností také řadu dalších akcí, z nichž nej-
úspěšnější byly: mikulášská nadílka, maškarní karneval, zájezd do ZOO , 2. ročník 
discomaratonu, celoměstské oslavy MDD atd. Všechny tyo akce byly určeny i 
dětem, které do DDM nedocházejí pravidelně. Také v době hlavních prázdnin po-
řádal DDM několik turnusů týdenních pobytů dětí s různým zaměřením .

Při Domu dětí a mládeže pracovala i v tomto roce  Stanice volného času (SVČ), do 
které mohly docházet děti bez jakékoli povinnosti se organizovat v nějakém 
kroužku. SVČ pořádala v průběhu roku řadu soutěží, např. ve šplhu, v plavání, v 
atletickém pětiboji, ve skákání přes švihadlo atd. Chod Stanice volného času řídil 
Mgr. Libor Dočkal, který je současně správcem Sportovního areálu Klubu olym-
pioniků ČR, kde sídlí Školní atletický klub.

KulturaKulturaKulturaKultura
 
      Stejně jako v uplynulých letech, bylo i v roce 1998 nejvýznamnějším centrem 
kulturního dění v Chodově  Kulturní a společenské středisko.  Ke kulturnímu vy-
žití chodováků  malých i dospělých  svým dílem přispívala i Základní umělecká 
škola a Dům dětí a mládeže, který některé akce pořádal právě v prostorech 
KASSu.

Kulturní a společenské středisko
Pro  někoho "kulturák", pro většinu obyvatel Chodova prostě KASS.
Pod tímto označením se skrývá mnoho společenských a kulturních akcí, které se 
zde v roce 1998 uskutečnily. Ředitelem KASSu byl nadále pan Mário Hanáček.
Z plesů, kterých bylo toho roku celkem 10, stojí za zmínku reprezentační ples 
města Chodova, reprezentační ples růžového porcelánu, reprezentační ples Soko-
lovské uhelné,a.s. a další, které jistě nebyly horší než ty vyjmenované. Velký sál  
byl dějištěm také řady společenských večerů, Dne matek, maškarních karnevalů, 
Mikulášské nadílky, šesti Čundr country bálů a Velké silvestrovské zábavy, která 
již tradičně  přispěla k dobré náladě v závěru roku .
    V prostorech KASSu zněla v průběhu roku také hudba všech žánrů v podání 
profesionálních souborů a kapel , ale i žáků ZUŠ.



     Také v tomto roce pokračovala řada komorních pořadů pod názvem "Jeviště 
bez líčidel". Chodov v rámci těchto představení navštívil Jan Přeučil, Vítězslav 
Jandák a Radoslav Brzobohatý, vždy v doprovodu Štěpána Škorpila, který celý po-
řad uváděl.  Velký divácký úspěch měla estráda Carusošou s Pavlem Trávníčkem, 
ve které účinkovali chodovští amatérští zpěváci, i  řečnická estráda Zdeňka Izera a 
Marka Dobrodinského . Tzv. kasovním trhákem byla divadelní hra "Dívčí válka po 
devíti letech", ve které  se setkaly hvězdy scén divadelních s hvězdami přehlídko-
vých mol (např. František Ringo Čech, Ota Jirák, Oldřich Navrátil, Mojmír Madě-
rič, Jana Švandová, Kateřina Kornová, Iva Kubelková a další).
    Malá scéna byla dějištěm také tzv. komponovaných pořadů a besed. V pořadu 
Na kole kolem světa se představil Víťa Dostál, pro žáky chodovských základních 
škol byly určeny besedy s protidrogovým zaměřením "Nefetuj a piš" a "Děkuji, ne-
chci", které byly velmi zdařilé.
      Malá scéna jako klasické kino přivítala na 666 filmových představeních cel-
kem 24 580 diváků.
    Ve velkém sále se v roce 1998 uskutečnily dvě velké výstavy- okresní výstava 
ovoce, zeleniny, květin a kaktusů, kterou pořádal Český svaz zahrádkářů a výstava 
modelů letadel a pozemní bojové techniky, kterou zaštiťoval chodovský KIT 
KLUB (klub plastikových modelářů).
     V rámci programu Mládež a kultura KASS zajišťoval pro děti z mateřských 
škol, ale i žáky základních škol a školních družin a studenty  středních škol fil-
mová a divadelní představení, koncerty a besedy, kterých  bylo v roce 1998 cel-
kem 101 a zúčastnilo se jich 16 940 návštěvníků. 
     KASS byl  také organizátorem regionálních akcí a trhů, z nichž tradiční jsou:
Josefské trhy - 21. března
Čarodějnický jarmark - 30. dubna
Vavřinecká pouť - 15. a 16. srpna
Havelské posvícení - 10. října
Vánoční trhy - 12. prosince

     Kromě těchto tradičních trhů se v prostorách KASSu uskutečnilo celkem 23 
trhů textilu, obuvi, nádobí a koberců, které  nabízely cenově výhodné zboží.

   Televizní studio KASS Chodov v tomto roce odvysílalo pořady vlastní výroby 
(záznamy koncertů, estrád, reportáže z akcí ve městě), ale i převzaté (Střecha nad 
hlavou, 16 celovečerních filmů, Na čumendě u sousedů). 
  TV studio vysílalo nepřetržitě 24 hodin denně infosmyčku TV studia v rozsahu 
20-30 minut, která byla sestavována z aktuálních informací z celého města a obsa-
hovala rubriky: Kultura, Sport, Aktuality, Zprávy z města, Zpravodajství Městské 
policie, Co se děje za humny, Reklama, Soutěž.



Městská galerie
     V městské galerii, která nadále sídlila v Domě dětí a mládeže, byly v průběhu 
roku instalovány výstavy různých žánrů:
22.1.- 28.2. Děti dětem-Morava  děti chodovských MŠ na pomoc dětem v  Přerově          
5.- 24.3.      Tichomoří ve fotografii  - cestovatel Stanislav Hořínek
1.- 30. 4.    Absolventi výtvarného oboru ZUŠ 1998 
1.- 15.9.     Nenechte své děti na ulici aneb Víte, co  vaše dítě dělá? (pořádal DDM, 
KASS a Okresní úřad, oddělení sociální prevence)
15.10.- 12.11.  Staré pohlednice Sokolovska – ze sbírky Jiřího Johna
a dále také výstava obrazů Milana Paroboka, výstava výtvarných prací „O pohár 
starosty města“ a „Má hedvábná cesta“- obrazy akad.malířky Zhang Dan

Městská knihovna

K 31.12.1998 měla knihovna k dispozici celkem 60 828 knihovních jednotek, z 
toho bylo 1 213 CD, videokazet, magnetofonových pásek a gramodesek, v od-
dělení pro dospělé si čtenáři mohli vybrat ze 43 527 svazků, v oddělení pro mládež  
ze 16 088 svazků. 
V roce 1998 se do knihovny přihlásilo 1 388 čtenářů, z toho 666 bylo dětí. Oproti 
roku předchozímu poklesl počet čtenářů o 41. Knihovnu během roku navštívilo 24 
092 uživatelů, což je naopak oproti roku 1987 nárůst o 10 094. Tento nárůst se 
projevil zejména v dětském oddělení, což lze považovat za příznivý trend. 
Knihovna v tomto roce zajistila 88 akcí, zejména soutěží, exkurzí a přednášek. V 
rámci výpůjček prováděla knihovna také tzv. knihovnicko-bibliografickou pří-
pravu, tj. seznamování se systémem vyhledávání ve výpůjčních katalozích.
Uživatelům knihovny sloužily dva on-line katalogy, 4 počítače byly určeny pro pů-
jčování a 1 počítač  k hledání v encyklopediích a k výuce jazyků. O čtenáře se sta-
ralo celkem 7 stálých pracovnic, z nichž 3 jsou knihovnickými odbornicemi.

Kulturní památky
    Přestože má město Chodov několik kulturních památek, nebyly dosud v kronice 
souhrnně popsány.Považuji za vhodné  se zmínit o kulturních památkách v Cho-
dově jako celku právě na začátku nového svazku kroniky města.

   Nejvýznamnější památkou a známou dominantou města je kostel sv. Vavřince. 
Jedná se o jednolodní stavbu s hranolovitou věží v průčelí a čtvercovým presbytá-
řem odstupňovaným zkosenými rohy. Velmi cenný je oltářní obraz Petra Brandla a 
řezby J.D.Schmidta. Původní kostel byl vystaven v roce 1658, ale po požáru byl 
zbořen a v letech 1725-1733 stavitelem W.Brauenbockem z Teplé byl postaven 



současný kostel ve vrcholně barokním slohu s klasicistními vlivy školy K.I.Dien-
zenhoffera. Majitelem této kulturní památky je římsko- katolická církev.

  U kostela sv. Vavřince stojí Boží muka, tvořená  pískovcovým hranolovitým pod-
stavcem, na němž spočívá toskánský sloupek s bohatě římsovanou kapličkou. 
Jedná se o pozdně renesanční památku z roku 1672. Jejím vlastníkem je Město 
Chodov, naposledy byla restaurována v roce 1986.

   Socha sv. Šebestiána stávala na rozcestí  silnic z Chodova na Karlovy Vary a do 
Nové Role v soukromé zahradě. Zde socha velmi trpěla rušným provozem a exha-
lacemi. Proto byla socha v roce 1986 při celkové restauraci poničené sochy pře-
místěna ke kostelu sv. Vavřince - stojí u vchodu na hřbitov. 
    Tato pozdně barokní plastika (bez dobového určení) je tvořena žulovou sochou 
světce, přivázaného ke stromu a  proťatého pěti šípy z pozlaceného bronzu. Socha 
stojí na hranolovém podstavci o 3 stupních. Tato památka je majetkem Města Cho-
dova .
     Mariánský sloup  má svou pohnutou historii. Jedná se o barokní plastiku z roku 
1675 , která je tvořena hranolovým podstavcem z přírodního pískovce s masivní 
patkou, na němž spočívá korintský sloup nesoucí plastiku P.Marie.
Původně byla tato plastika umístěna v zahradě domu v Nerudově ulici (dnes po 
levé straně od autobusového nádraží za lékárnou). V roce 1986 byla sice socha zre-
staurována, ale v roce  1991 byla soška P.Marie odcizena. Celý sloup byl při krá-
deži stržen a jeho dřík poničen. Proto bylo rozhodnuto o přemístění celé plastiky 
do středu města do travnaté plochy vedle základní školy v Komenského ulici. Nej-
prve sem byl přemístěn podstavec a na něj osazen zrestaurovaný sloup. Akade-
mický sochař Jan Bradna podle fotografické dokumentace a záznamu přesných 
rozměrů (z restaurace v roce 1975) vytvořil dvě kopie odcizené sošky z dusaného 
umělého kamene, z nichž jedna byla v roce 1994 osazena na sloup a druhá uložena 
na Městském úřadu v Chodově, který památku eviduje v majetku Města Chodova.
     Dalším zajímavým objektem z hlediska historie města, který však není zařazen  
mezi kulturní památky evidované státem, je bez pochyby Památník k uctění pa-
mátky obětí válek .  Tento památník byl poprvé odhalen 25.9.1898 v Městském pa-
rku u evangelického kostela jako památník k uctění památky obětí válek a k 50. 
výročí korunovace císaře Františka Josefa I.  V  blíže neurčené době byl památník 
stržen a zřejmě ukryt zakopáním na pozemku evangelické církve. Koncem roku 
1997 byla jedna část pomníku - vrcholový jehlan štíhlého tvaru, náhodně objevena 
při rekonstrukci parkoviště u evangelického kostela.  Po ujasnění původu tohoto 
monolitu byla tato část uložena v objektu Technických služeb města. Při pátrání po 
osudu  pomníku bylo panem Janem Nedvědem, správcem evangelické fary, určeno 
místo, kde by se měla nacházet další část pomníku. Ta byla 10.3.1998 skutečně vy-
zvednuta na zahradě evangelické fary a rovněž uložena v areálu TS. Poté se z ini-
ciativy ing. Hory rozeběhly práce na obnově  pomníku. V dubnu 1998 byly vše-
chny nalezené části pomníku převezeny do Kamenického závodu v Pečkách u Ny-



mburka , který se zabývá restaurováním historických památek. Některé chybějící 
části pomníku, které nebyly nalezeny, musely být  vyrobeny, jiné rozměrově upra-
veny z důvodu značného poškození.  Chybějící  kruhové plakety, původně zřejmě 
mramorové, byly nahrazeny kovovými s textem  "Památce obětí válek Město Cho-
dov".  V parku u evangelického kostela byl vyčleněn prostor (takřka na původním 
místě) pro osazení pomníku a dne 25.9.1998, tedy přesně po sto letech, byl tento 
pomník znovu slavnostně odhalen za účasti představitelů města, církví a občanů 
Chodova. Parku bylo rozhodnutím městské rady vráceno původní pojmenování - 
"Městský park".

Místní tisk
       Také v roce 1998 byl pravidelně měsíčně vydáván Zpravodaj města Chodova. 
Jeho vydavatelem byl KASS a obsahová náplň jednotlivých čísel se výrazně neli-
šila od předchozích ročníků. Snad jen zbytnělá inzertní příloha dávala tušit, že pří-
jmy z inzerce jsou vydatnější podporou pro tisk Zpravodaje, který byl i v tomto 
roce do domácností distribuován zdarma.
            Novinkou, která se mezi chodovské občany v tomto roce dostala, byl Kata-
log sportovních a nesportovních organizací ve městě, který zpracoval odbor škol-
ství, mládeže, kultury a sportu městského úřadu. Také tento katalog , který obsaho-
val nejen seznam sportovních a nesportovních organizací, ale podával i ucelenou 
informaci o všech sportovních zařízeních, zájmových areálech, o představitelích a 
funkcionářích jednotlivých zájmových organizací a také o sportovcích, kteří byly 
za rok 1997 Městem Chodovem vyhodnoceni jako sportovci města,byl zájemcům 
poskytnut bezplatně.

   O Chodově se v roce 1998 hojně psalo v regionálních novinách Sokolovský de-
ník, ale i na stránkách západočeské přílohy Mladé fronty dnes, zejména v souvi-
slosti s budováním skateparku a zahájením jeho provozu, s výstavbou kruhového 
objezdu na křižovatce  ulic Karlovarská, Dukelských hrdinů, Školní a Roosevel-
tova a snad nejvíce pozornosti tisk věnoval změti názorů po zpochybněných vol-
bách v listopadu a v následném období.

Sport, tělovýchovaSport, tělovýchovaSport, tělovýchovaSport, tělovýchova
       Město Chodov také v tomto roce pamatovalo ve svém rozpočtu na podporu 
celé řady tělovýchovných jednot  a sportovních organizací, pracujících s mládeží 
formou účelových dotací na jejich činnost a na letní aktivitu mládeže. Trvale 
město také finančně podporuje sportovce všech věkových kategorií, kteří jako jed-
notlivci reprezentují naše město na mistrovstvích ČR, mistrovstvích Evropy a mis-



trovstvích světa jak doma, tak i v zahraničí. V uplynulém roce takto město přispělo 
p. Miloši Černému /kickbox), panu Manfredu Rohmovi, panu Pavlu Schauerovi, 
paní Haně Takáčové a paní Adině Hykové (všichni silový trojboj) a Václavu Ku-
bíčkovi (duatlon a triatlon).
     Lze bez nadsázky říci,  že město Chodov patří v rámci okresu k městům, která 
sportovní a mimoškolní aktivitu mládeže velmi podporují. Kromě jiného také tím, 
že členové sportovních organizací mají možnost bezplatně navštěvovat areál sauny 
a plaveckého bazénu ve Školní ulici a rovněž bezplatně využívat tělocvičny při zá-
kladních školách.Ve městě si děti i dospělí mohli vybrat sportovní zaměření v 
těchto organizacích:
- TJ Spartak - nabízel činnost v oddílech kopané, košíkové, odbíjené, silového troj-
boje, kondiční kulturistiky, ASPV (Asociace sportu pro všechny) a šachu
- TJ Batesta - měla v činnosti  oddíly košíkové, tenisu, stolního tenisu a ASPV
- ŠAK (Školní atletický klub) umožňoval zapojení do široké škály atletických dis-
ciplín
- Karate klub, Klub českých turistů, KMK Rangers (Klub malé kopané), Sbor do-
brovolných hasičů, SK8 klub (skateboardisté),KMK Titanic, KMK Chaos,KMK 
Komma, FK Stará Chodovská, Automotoklub, Český střelecký svaz, Sportovní 
klub potápěčů Nautilus a Kynologický klub (všechno specializované sportovní 
organizace).
  Sportovci měli možnost využívat několika sportovišť. TJ Spartak nabízel využití 
haly, fotbalového hřiště travnatého i škvárového a čtyř volejbalových hřišť. TJ Ba-
testa provozovala čtyři tenisové kurty, FK Stará Chodovská jedno škvárové hřiště. 
V areálu DDM byl k dispozici také jeden tenisový kurt. ŠAK měl ve sportovním 
areálu Klubu olympioniků ČR několik atletických sektorů (dráha na běh, skok da-
leký, skok vysoký, skok o tyči, vrh koulí, hod oštěpem, hod diskem), travnaté hři-
ště na kopanou, dva betonové stoly na stolní tenis a koše na košíkovou. Chodos 
Chodov provozoval tělocvičnu a víceúčelové antukové hřiště, FC Vřesová měla k 
dispozici dvě travnatá hřiště.  
    Běžný občan se zájmem o sportovní aktivity mohl využívat služeb sauny, ba-
zénu, posilovny a solária v areálu Sauny Chodov  ve Školní ulici nebo kuželkárny, 
kterou provozuje firma Pawelka + Hojsák v hotelu Nautilus v Poděbradově ulici.
    Za pozornost stojí zmínka o v tomto roce vybudovaném areálu pro sporty skate-
board a in-line (kolečkové brusle) v sousedství 2. základní školy. Tento areál, vy-
bavený  U-rampou a překážkami, byl bezúplatně předán klubu SK8 k provozování.
   Finančně se Město podílelo také na vybudování hřiště pro plážový volejbal v 
areálu TJ Spartak.
    Město Chodov každoročně vyhlašuje a oceňuje nejlepší sportovce roku. Pro 
tento rok MR schválila návrh na změnu způsobu vyhodnocení sportovců a proto v 
roce 1998 nebyli sportovci vyhodnoceni již v závěru roku, tak , jako v předchozích 
letech. Návrhy na vyhodnocení budou zástupci sportovních organizací předávat až 
začátkem roku 1999, aby v tomto hodnocení byly zahrnuty výsledky celoročního 



sportovního klání. Vyhlášení sportovců za rok 1998  proběhne až v únoru 1999. 
Tento systém bude platný i pro další roky.

Veřejná administrativaVeřejná administrativaVeřejná administrativaVeřejná administrativa
       V katastru města Chodova působila v tomto roce  řada úřadů, pojišťoven a 
kanceláří různých firem.
        V oblasti peněžnictví byly nejvýznamnějšími subjekty Česká spořitelna a.s., 
která se začátkem roku 1998 přemístila do vlastní zrenovované budovy  na pěší 
zóně Staroměstské ulice , Agrobanka Praha a.s., rovněž na Staroměstské ulici a 
Komerční banka, která sídlila v sousedství chodovské pekárny Pekosa  v Husově 
ulici. Služby, které banky nabízejí svým klientům, si  nedovoluji porovnávat.
Česká spořitelna a.s. zrušila oblastní sídlo v Sokolově a jako nadřízené pracoviště 
chodovské filiálky se stala okresní pobočka Karlovy Vary.
       Kromě České pojišťovny, která byla donedávna jediným zprostředkovatelem 
pojištění všeho druhu, měla i v tomto roce ve městě sídlo pojišťovna Alianz v pro-
storech České pošty a pojišťovna Česká kooperativa  a Wüstenrot v budově poli-
kliniky.
      Již v předchozích letech zřízené detašované pracoviště Úřadu práce  v roce 
1998 rozhodně netrpělo nedostatkem klientů. Toto pracoviště bylo využíváno  
uchazeči o zaměstnání i z okolních obcí Nové Sedlo, Vintířov a Vřesová. V tomto 
mikroregionu dosáhla k 31.12.1998   nezaměstnanost 7,92 %, což představovalo 
807 nezaměstnaných ( z toho 358 žen). Ke stejnému datu nabízel Úřad práce Cho-
dov 71 volných pracovních míst- na každé z nich připadalo 11,4 uchazečů.
      Po přestěhování městského úřadu do nové budovy byla nabídnuta bývalá bu-
dova stavebního úřadu k pronájmu Okresnímu úřadu Sokolov pro potřeby detašo-
vaného pracoviště  státní sociální podpory. Také toto pracoviště bylo v souvislosti  
s rostoucí nezaměstnaností hojně navštěvováno  klienty, kteří žádali o sociální 
dávky- přídavky na děti, na bydlení, na dopravu, aj.
       Dalším významným úřadem, který svou působností spadal do Chodova, byl fi-
nanční úřad. O jeho další působnosti v Chodově se ve druhé polovině roku velmi 
diskutovalo, ale nakonec bude toto pracoviště i pro další rok v Chodově zřejmě za-
chováno, což zejména podnikatelům a živnostníkům usnadní styk s touto institucí.
      Své služby ve městě nabízela také řada realitních kanceláří, které se zabývaly 
zprostředkováním prodeje či koupě nemovitostí. Na tomto mladém trhu služeb si 
své místo vybudovala zejména kancelář Miroslava Kupce "Domino", která navíc 
zabezpečuje správu některých bytů v osobním vlastnictví, kancelář Reality Renos 
paní Vlasty Ptákové, která sídlila v nákupním středisku Ideál, dále kancelář pana 
Matějíčka „Ekonom“ a pana Volka „Renovum“.



Hospodářský životHospodářský životHospodářský životHospodářský život
  V katastru města působila řada firem a podniků, z nichž některé mají již tradičně 
své jméno spojeno s městem Chodovem. Byly to především:  

Průmysl

Karlovarský porcelán, a.s., manufaktura Chodov
jehož ředitelem byl pan Pavel Štěpán. V roce  1998 zaměstnával závod Chodov 
180 zaměstnanců. Hlavní změnou v závěru roku bylo postupné zavádění centrál-
ního počítačového systému SAP, který by měl v příštím roce přinést změny v ří-
zení, organizaci výroby a ekonomickém sledování.  V prvním pololetí roku byl za-
znamenán nárůst exportu do Ruska, který však od července  stagnoval díky kola-
psu rublu. Při stagnaci vnitřního trhu se nepodařilo prodat plánované množství 
produkce. I přes tyto obtíže dosáhl chodovský závod nejlepšího ekonomického vý-
sledku v rámci Karlovarského porcelánu a.s. Rok 1998 byl dobře hodnocen po 
stránce inovační činnosti, do výroby bylo zavedeno 15 nových výrobků a řada zda-
řilých dekorů. Tvarová inovace byla zaměřena především na rozšiřování populár-
ních tvarů souprav Zuzka, Renata a zejména Lenka, která byla nejprodávanější 
soupravou posledních let. V roce 1998 pokračovala generální oprava fasád a střech 
závodu, prostředky byly vynaloženy i na opravu části městského výměníku tepla v 
sousedství areálu závodu.

Chodos Chodov,spol.s r.o. ,
který byl v roce 1998 veden p. Miroslavem Černým, p. Wilfriedem Nevečeřalem, 
Ing. Františkem Prokešem a Ing. Janem Štenglem (všichni ve funkci jednatel-ředi-
tel). V roce 1998 podnik zaměstnával průměrně 537 pracovníků. V průběhu roku 
došlo v tomto podniku k několika významným změnám-
- byla prodána slévárna - objekt spolu s výrobním programem včetně zaměstnanců 
odkoupila společnost HGV METALL Rokycany
-byla založena a koncem roku 1998 zapsána v obchodním rejstříku dceřinná spo-
lečnost Chodos trade s.r.o. Účelem jejího vzniku bylo oddělené soustředění odliš-
ného charakteru výroby od výroby gumárenského a plastikářského zařízení
- společnosti Chodos Chodov s.r.o. bylo certifikačním auditem provedeným zá-
stupci firmy Lloyd´s Register Quality Assurance  uděleno osvědčení o schválení 
systému řízení jakosti ISO 9001. Tento fakt posílil postavení firmy na světových 
trzích
      V roce 1998 výrazně převažoval odbyt produkce pro vývoz, významnými ob-
chodními partnery byl především nadnárodní koncern Bridgestone/Firestone (zaří-
zení na výrobu pneumatik), dále firmy Wafios GmbH,Reutlingen,SRN (navíjecí 
stroje),Deutsche vereinigte schuhmaschinen GmbH+Co, Frankfurt,SRN (lisy pro 
obuvnický průmysl),Herbert reifenbaumaschinen GmbH+Co, Hünfeld, SRN (zaří-
zení pro výrobu pneumatik) a další německé,švýcarské a americké firmy.



    Hospodaření firmy  za uplynulý rok lze hodnotit příznivě.
 V prostorech podniku Chodos Chodov využívaly nájemní prostory i místní firmy 
ke svému podnikání(např. Sdružení J&Z bratří Šoupalů). Tím chodovští podnika-
telé rozšířili nabídku dalších pracovních příležitostí.

   K nejvýznamnějším firmám, jejichž činnost ovlivňovala život občanů města Cho-
dov , patřila i v roce 1998 

Sokolovská uhelná,a.s .
Generálním ředitelem akciové společnosti byl pan Ing. Jiří Mutinský. Předmětem 
její činnosti, stejně jako v předchozích letech, bylo dobývání uhlí, jeho úprava a 
transformace na ušlechtilé druhy energií a také obchodní činnost s výslednými pro-
dukty, jimiž byly:
-uhlí pro průmysl a energetiku
-tříděné uhlí pro průmysl a obyvatelstvo
-brikety včetně svazků a balíčků
-energoplyn pro vlastní paroplynovou elektrárnu, karbochemické produkty 
  vznikající při jeho výrobě a kyselina sírová
-elektrická energie z tepelné elektrárny a paroplynové elektrárny (PPC)
-teplo pro zásobování Karlových Varů, Chodova, Nejdku, Nové Role a dalších 
  obcí a průmyslových podniků v regionu
-technické plyny (kyslík,dusík)
-drcené a tříděné kamenivo, těsnící jíly a jíly pro výrobu keramzitu.
      Společnost se také zabývala zahlazováním následků důlní činnosti a na to na-
vazující zemědělskou a lesnickou činností.
        SU ,a.s je ve srovnání s konkurenčními uhelnými společnostmi severočeské 
pánve nejmenší hnědouhelnou společností v České republice. Přesto se v posled-
ních letech podílela zhruba devatenácti procenty na krytí poptávky po hnědém uhlí 
v ČR. I přes silnou konkurenci  na uhelném trhu, při stále se snižujících spotřebách 
v průmyslu, v teplárenských  provozovnách a při postupující plynofikaci a elektri-
fikaci se podařilo uzavřít dlouhodobé smlouvy pro pravidelný odbyt uhelných pro-
duktů i po roce 2000.
       Největším odběratelem sokolovského uhlí byl ČEZ,a.s. (Český energetický zá-
vod)- na jeho potřebách se SU,a.s. podílela přibližně sedmi procenty.
       Dalším podnikem s tradicí spojenou s Chodovem je sklárna Chodoglav a.s. Je-
jím ředitelem byl pan Petr Kule. Tato sklárna vyrábí především lité válcované sklo 
s obchodním označením "chodopak" (barevné neprůhledné) a matované sklo. Na 
jeho výrobu jsou do chodovské sklárny dováženy čiré tabule skla, které jsou zde 
speciální technologií opracovávány na matové provedení. Toto  sklo je používáno 
především ve zdravotnictví. Z celkové produkce tvoří 90% odbytu export, zbytek 
zůstává na domácím trhu. Sklárna má zajištěn odbyt obou druhů skel ve všech 
světadílech , ale v roce 1998 také tento podnik pocítil důsledky celosvětové recese 
ve stavebnictví zhoršením odbytu.



      Velmi známým podnikem , který sice nesídlí na území města, ale je s městem 
spojen podstatnou částí zaměstnanců, občanů Chodova, je

LIAS Vintí řov,LSM,k.s.(komanditní společnost),
 v jejímž vedení byli pánové Ing. Rudolf Burýsek (obchodní ředitel) a Ing. Petr 
Kuneš,CSc.(technický ředitel). Tento podnik s obratem v roce 1998 400 mil.Kč má 
ve svém výrobním programu výrobu expandovaného keramického kameniva Lia-
por, termoizolačního  zdícího systému (tvárnice), prvků zahradní architektury, zá-
mkových dlažeb, prefabrikátů, transportního betonu a komínových systémů.

Drobní podnikatelé
       Také drobní a střední podnikatelé se postupně trvale zapisují do povědomí 
chodováků. Mezi nimi zejména pekárna Pekosa pana Luboše Orlicha, stavební 
firmy- pana Jirkovského,pana Huberta, STALAK pana Henžla, Domino pana 
Kupce, Staveko pana Kecseie, truhlářství pana Naidra, autodílna pana Šimka a zá-
mečnictví pana Mazura .

Služby, obchod
        Obchodní síť se v dubnu 1998 rozšířila o obchodní centrum Penny market 
(firmy REWE Praha) v ulici U Koupaliště. Tento obchod svými výhodnými ce-
nami zejména potravinářského zboží základního sortimentu začal konkurovat 
středním a drobných obchodníkům. 
       Nadále prosperujícími obchody ve městě byl COOP ,supermarket Jednoty v 
Karlovarské ulici ,nákupní středisko Luna,rovněž patřící  Jednotě, dále nákupní 
středisko Merkur, které v průběhu roku změnilo majitele a stalo se majetkem ob-
chodní společnosti Prior (prodej rozšířen o sortiment domácích potřeb a domácích 
elektrospotřebičů, sportovního zboží, klenot a obuvi). V kategorii soukromých ob-
chodníků nelze opomenout nákupní centrum TIPO (pánové Jelínek a Šimice), 
nově otevřené pekařství s cukrárnou Pekosa na Staroměstské ulici (do objektu bý-
valé mlékárny ve Fučíkově ulici čp.31 se tak po mnoha letech vrací takřka původní 
základní sortiment zboží),nově otevřenou elektroprodejnu pana Františka Dvořáka 
na náměstí ČSM a obchodní středisko Nábytek Ideál. Další významnou menší cho-
dovskou firmou, známou však v celé České republice, je ANFRA, výrobce růžo-
vého porcelánu, jejímž majitelem je pan Jiří Červenka.Svou činnost zde samozře-
jmě vyvíjela ještě řada dalších menších  obchodníků, jejichž výčet  zde však není 
dost dobře možný.
      Oproti těmto úspěšným obchodům se úroveň obchodního domu Družstevník v  
majetku Jednoty za poslední roky výrazně zhoršila a také skladba jednotlivých ob-
chodů se postupně redukuje, prostory jsou pronajímány za účelem soukromého 
podnikání a výroby porcelánu.



   Ceny zboží v jednotlivých obchodech jsou pohyblivé, obchodníci se snažili o zís-
kání zákazníků nárazovými slevami vybraných druhů zboží.  
     Určité zázemí pro zásobování místních obchodů poskytoval velkoobchod 
Drobné zboží Trade,a.s. se sortimentem : bytová chemie,mýdlo, prací a čistící pro-
středky, kosmetika, barvy, drogistická galanterie, zdravotnické zboží, školní a kan-
celářské potřeby a nově sortiment "bílé techniky" - elektrospotřebiče pro domác-
nost.  V prostorech areálu byly  v nájmu  i některé soukromé firmy.
     Objekt bývalé kotelny Karlovarského porcelánu v ulici U Porcelánky ( v areálu 
Technických služeb) byl závěrem roku zkolaudován pro potřebu velkoskladu ob-
uvi firmy Artex International CZ s.r.o.
    V oblasti služeb nedošlo k výraznějším změnám, ve městě bylo zajištěno čištění 
oděvů, opravy obuvi, opravy elektrospotřebičů, opravy elektroniky, kadeřnické a 
kosmetické služby, autoopravy a další služby, zajišťované  drobnějšími živnost-
níky.
     Veterinární službu ve městě zajišťoval soukromě především MVDr. Antonín 
Tuček, který  má od tohoto roku ordinaci v bývalé budově stavebního úřadu v Bez-
ručově ulici ,( v 1.patře se vchodem ze dvora) a MVDr. Václava Molcarová , která 
své služby poskytovala v ordinaci na Staroměstské ulici. 
      Pohřebnictví v Chodově zajišťoval také v tomto roce  pohřební ústav Excelent, 
který nabízel kompletní služby. Jeho kancelář je umístěna v objektu smuteční síně 
v areálu chodovského hřbitova.
      Kromě stálých obchodů a služeb byla v průběhu celého roku využívána drob-
nými prodejci  městská tržnice ve Dvořákově ulici ke stánkovému  prodeji.
V tomto roce zde byly pro potřebu trhovců  umístěny dvě  mobilní buňky  WC.
Tím ustaly neustálé spory o využívání WC v budově Polikliniky Chodov.

DopravaDopravaDopravaDoprava
     Dopravní obslužnost města byla také v tomto roce  zajišťována vlakovými spoji 
Českých drah  a autobusy ČSAD a soukromého dopravce Ligneta. V jízdních řá-
dech došlo v průběhu roku k některým změnám, přesto je dopravní obslužnost ve-
řejnou hromadnou dopravou stále zachována. Autobusové spojení do Tatrovic, 
které v minulém roce zajišťoval ADOP Vřesová, převzala akciová společnost 
ČSAD.
     Ve městě v tomto roce působila řada soukromých dopravců, zejména v dopravě 
osob, jako taxislužba.
       Ve městě přetrvávala i v tomto roce velmi nepříznivá situace v počtu parkova-
cích míst. V ulici Jiráskova byla vytvořena zóna se zákazem stání mimo parkovací 
místa a současně stávající parkovací místa byla rozšířena o 12 míst.        
      V průběhu celého roku byla prováděna postupná výměna dopravního značení 
ve městě za nové.



        Největší akcí, která měla vliv na dopravu v Chodově, byla stavba kruhového 
objezdu na křižovatce ulic Karlovarská, Rooseveltova, Školní a Dukelských 
hrdinů. Tato stavba byla za součinnosti 4 stavebních úřadů povolena v květnu 
1998. V průběhu stavby byla průjezdnost Chodovem omezena zejména pro ná-
kladní dopravu, ostatní doprava byla odkloněna jednosměrnými objížďkami .V 
rámci této stavby byla provedena také komplexní rekonstrukce a překládka inže-
nýrských sítí, oprava navazujících chodníků, dopravního značení a zeleně za úče-
lem  zlepšení propustnosti těchto silnic pro silniční dopravu a zlepšení životního 
prostředí, zejména ovzduší. V rekordním čase byla stavba začátkem října uvedena 
do zkušebního provozu a v prosinci téhož roku zkolaudována. Již první týdny pro-
vozu této nově zrekonstruované křižovatky, jejímž investorem byly Stavby silnic a 
dálnic České republiky Plzeň, prokázaly její prospěšnost. Podstatně se zlepšila pro-
pustnost tohoto velmi zatíženého dopravního uzlu.

SpojeSpojeSpojeSpoje
     Hlavním představitelem  spojů v Chodově byla i nadále Česká pošta,s.p.
se svým sídlem v objektu nákupního střediska v Husově ulici. Její vedoucí byla 
paní Olga Horáková , která dojíždí z Karlových Varů. Provozní ředitelství Sokolov 
bylo od 1.1.1998 zrušeno a pošta Chodov nyní spadá pod provozní ředitelství 
Cheb. Deset pěších doručovatelek roznášelo listovní zásilky ve městě, po zřízení 
další motorizace byl pro doručování poštovních zásilek  přičleněn ještě Chranišov 
a Loučky.
      V prostorách dřívějšího telegrafu byla zřízena pobočka poštovní spořitelny (In-
vestiční a poštovní banka-divize poštovní spořitelny). Ve vstupní hale byl umístěn 
automat Coca-coly, který slouží k občerstvení zákazníků.
    Telefonizace města v tomto roce začala postupovat rychleji než v předchozích 
letech. SPT Telecom,a.s. přijala celkem 962 přihlášek pro ústřednu Chodov, z toho 
662 stanic bylo v roce 1998 zřízeno a k 31.12.1998 zůstalo 300 žádostí nevyříze-
ných.

ZávěrZávěrZávěrZávěr

 Při ohlédnutí za rokem 1998, který byl bohatý na události všeho druhu, si lze jen 
přát, aby i v zápisech za další roky v této kronice převažovaly pozitivní informace, 
které budou vypovídat o životě a práci obyvatel města Chodova.

         Předchozí svazek kroniky byl veden v letech 1982-1997. Ve vedení tohoto 
svazku kroniky se vystřídaly paní Jiřina Mecelová a paní Jana Hrebeňáková.



         Vedením kroniky města Chodova jsem byla pověřena starostou města od 
roku 1998. Jmenuji se Ivana Sarkányová a od roku 1998 jsem zaměstnancem 
Města Chodova  jako vedoucí odboru školství, mládeže, kultury a sportu. Předtím 
jsem více jak 21 let pracovala jako učitelka a ředitelka mateřské školy v Chodově. 
Jsem narozena 6.12.1957, od mládí bydlím v Chodově.

Zápis do kroniky byl schválen na jednání městské rady dne 4.května 1999.
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